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ACTA DE PLE DE L’AJUNTAMENT DE RODA DE BERÀ

IDENTIFICACIO DE LA SESSIÓ:
Núm.: 14/2016
Data: 22/12/2016
Hora inici: 19:00h
Hora d’acabament: 
Caràcter: ordinari.
Lloc: Sala de sessions

Hi assisteixen:
Pere Virgili Domínguez CIU
Isabel Mondéjar Picazo CIU
Celia Treserres Orduña CIU
Teresa Ferré Colet CIU
Manel González Jiménez CIU
Frederic Royuela Ampurdanès CIU
Antonio Bernal Puga C’s
Máximo José Ibort Corvinos C’s
Josep Antoni Benedicto Conte PSC-CP
Laura Moya Núñez PSC-CP
Rafael Luna Vivas PP-UPR
Encarnación Ramírez Peña ICV-EUIA-E

Isabel Bobet Viladot, secretària de la corporació.
Núria Balmes Estrada, interventora de la corporació.

Han excusat la seva assistència:
Joan Enric Vidal Morgades PP-UPR

Declarada oberta la sessió i declarada pública per la presidència a les 19:00 hores, el Sr alcalde 
dóna la paraula al portaveu del grup municipal de PSC-CP el Sr. Benedicto, que demana a la 
presidència que es faci un minut de silenci dempeus, per les víctimes de la violència de gènere, ja 
que portem unes xifres que no cal comentar però que son molt greus i també per l’últim atemptat 
terrorista Islàmic a Berlín.

Tots els regidors estan d’acord amb la petició, demana el Sr. Alcalde demana que tothom es posi 
dret i es procedeix a guardar un minut de silenci.

Un cop comprovada l’existència de quòrum per part de la secretària, i abans de que es procedeixi 
a l’estudi i votació dels assumptes que formen l’ordre del dia de la sessió, el Sr. alcalde comenta 
que s’haurien d’incloure dos punts d’urgència. El primer punt dictaminat favorablement per la 
comissió informativa, que per un error del programa que realitza la convocatòria del Ple s’ha 
quedat fora de l’ordre del dia, que és el Conveni entre el Departament de Territori i Sostenibilitat, 
l’ajuntament  de  Roda  de Berà,  el  Consorci  de  Transport  Públic  de  Tarragona  i  l’empresa 
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Autocars Penedès SA, per a la millora dels serveis de transport de viatgers per carretera al 
municipi de Roda de Berà i l’altre punt, el  Conveni urbanístic entre l’Entitat Urbanística Roc 
Sant Gaietà i Ajuntament de Roda de Berà.

A continuació l’alcalde sotmet a votació la urgència, aprovant-se la inclusió dels dos assumptes 
en l’ordre del dia per unanimitat.

ORDRE DEL DIA:

A) ASSUMPTES SOBRE ELS QUE CAL ADOPTAR RESOLUCIÓ

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior.
2. Expedient 966/2016. Aprovació de la distribució del superàvit.
3. Expedient  900/2016.  Modificació  de  crèdits  per  l’aplicació  del  superàvit 

pressupostari..
4. Expedient 61/2016. Aprovació del conveni de col·laboració en matèria de Joventut. 

Projecte intermunicipal de la zona TRAC 2016-2019.
5. Expedient.909/2016.  Modificació  de  l’ordenança  fiscal  número  1  regulador  de 

l’impost de bens immobles.
6. Expedient  933/2016.  Modificació  de  les  dates  de  les  sessions  dels  òrgans 

col·legiats. Comissió Especial d’Ocupació i Comissió redactora del ROM del mes 
de gener de 2017.

7. Expedient 312/2016. Constitució del Patrimoni del Sòl i de l’Habitatge.
8. Expedient 778/2016. Moció presentada pel grup municipal de C’s per la inspecció i 

comprovació del 1,5% dels ingressos bruts en l’àmbit de la taxa per ocupació  del 
domini públic local

9. Expedient 782/2016. Moció del grup municipal de C’s per dedicar un carrer del 
municipi a Clara Campoamor.

B) CONTROL DE LA RESTA D'ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ:

10.  Donar  compte  dels  Decrets  d’Alcaldia  del  número  2016001508  al  2016001667 
ambdós inclosos.

11.  Donar  compte  dels  Decrets  d’Alcaldia  GESTIONA  del  número  2016001668  al 
2016001868 ambdós inclosos.

12. Donar compte de les Juntes de Govern Local.

C) PREC I PRESGUNTES.

1.- APROVACIÓ, SI S’ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.

L’acta de la sessió anterior, corresponent al Ple ordinari de data 24 de novembre de 2016, 
ha  estat  distribuïda  entre  els  membres  del  Ple  de  la  corporació  juntament  amb  la 
convocatòria i per tant, de conformitat amb el que disposa l’article 110.3 del Text Refós de 
la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, se sotmet a votació sense necessitat de 
ser llegides prèviament, resultant aprovades per unanimitat. 
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2.-  EXPEDIENT 966/2016. APROVACIÓ DEL SUPERÀVIT.

I. ANTECEDENTS
1. En data 26 de febrer de 2016 l'Alcalde va aprovar la liquidació de l'exercici 2015.
2. De la liquidació de l'exercici es desprenen els següents indicadors:

a) Romanent de tresoreria per a despeses generals: 2.672.064,76€.
b) Estabilitat: 2.752.335,01 euros
c) Rati de deute viu: 33,76%
d) Despeses pendents d'aplicar a pressupost: 529.587,07 euros

3. El darrer període mig de pagament informat al ministeri d'Hisenda i Administracions 
Públiques té un valor de -0,55 dies.

4. L’import menor entre superàvit i romanent líquid de tresoreria per a despeses generals 
són  2.672.064,76€,  i  és  l’import  subjecte  a  les  obligacions  de  l’article  32  de  la 
LOEPSF.

5. A l’ajuntament es verifica que la ràtio de deute viu, a la liquidació de 2015 no supera el 
límit del 110% previst en el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i 
que  la  suma  del  Romanent  per  despesa  general  liquidats,  minorats  pel  capital 
pendent del passius financers associats als Plans d’ajust aprovats per aquesta entitat 
superiors a zero. 

6. La  previsió  d'estabilitat  de  la  liquidació  de  l'exercici  2016,  en  l’expedient  de 
Pressupost 2016,  és de 1.584.884,96€.

7. La previsió del mínim de tresoreria per l’exercici 2016, és de 678.873,41 euros, que 
són les obligacions pendents de pagament del pressupost corrent a 31 de desembre 
de 2015. S’adjunta documents annexa el Pla de Tresoreria de l’exercici 2017, i Pla de 
tresoreria del mes de desembre de 2016.

8. Els  Romanents  incorporables  en  fase  AD  de  conformitat  amb  l’expedient  de 
modificació de crèdit número 1/2016 és de 576.392,98€.

9. El  crèdit  que  l’ajuntament  té  concertat  amb  l’Entitat  BBVA 095-50282879  queda 
pendent d’amortitzar a 3 de desembre de 2016 la quantitat de 690.655,21€.

10. La  previsió  del  capítol  9  d'ingressos  del  pressupost  de  l'exercici  2016  és  de 
193.022,76 euros.

11. En sessió celebrada el dia 31 de març de 2016 es va aprovar destinar 67.831,18€ a 
finançar la inversió de l’obra de Rehabilitació i ampliació de les Dependències de la 
Policia Local.

12. S’ha informat en data 14 de desembre de 2016 l’expedient per part d’intervenció.

II. FONAMENTS DE DRET

1. L'article 32.1 de la Llei  orgànica d'Estabilitat pressupostària i  sostenibilitat  financera 
(LOEPSF) disposa que si la liquidació presenta superàvit, aquest s'ha de destinar a reduir 
el nivell d'endeutament net.

2. La disposició addicional sisena de la LOEPSF disposa que les entitats que no superin 
el  límit  d'endeutament  en  matèria  d'autorització  d'operacions  d'endeutament,  que 
presentin superàvit en termes de comptabilitat nacional,  romanent de tresoreria positiu, 
una vegada descomptat l'efecte de les mesures especials de finançament, que compleixin 
amb el període mig de pagament previst a la normativa de morositat i que prevegin una 
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capacitat de finançament en la liquidació de l'exercici 2016 podran destinar, en primer lloc 
el  superàvit  a  absorbir,  si  s'escau,  despeses  pendents  d'aplicar  al  pressupost  i  a 
continuació, a finançar inversions financerament sostenibles sempre amb el límit de la 
previsió de capacitat de finançament de l'exercici 2016, si encara queda import a distribuir 
aquest es destinarà a reduir endeutament net. 

3. La disposició addicional setzena del RD 2/2004, de 5 de març, que aprova el Text refós 
de  la  Llei  reguladora  de  les  Hisendes  locals  regula  allò  que  s'entén  per  inversió 
financerament disponible.

4. L'apartat 12 de la Nota informativa sobre tutela financera dels ens locals en matèria 
d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera de 6 de febrer de 2015 de la Direcció 
general  de  Política  financera  del  Departament  d'Economia  i  Coneixement  de  la 
Generalitat  de Catalunya disposa,  entre d'altres,  que el  romanent  de tresoreria per  a 
despeses generals positiu s'ha de destinar, en funció dels recursos líquids disponibles a 
sanejar  les  obligacions  pendents  d'aplicar  al  pressupost  i  al  compliment  dels 
compromisos  de  despesa  assumits  per  l'existència  de  romanents  de  crèdits 
incorporables. També disposa que els recursos addicionals disponibles s'han de destinar 
al compliment el termini de pagament a proveïdors. 

Per tot això, es proposa al Ple l'adopció del següent acord:

PRIMER. Aprovar la següent distribució del superàvit de l’import resultant de la liquidació 
2015:
 2015
Romanent de tresoreria 
per a despeses generals

2.672.064,7
6

Capacitat/necessitat de 
finançament

2.752.335,0
1

Cal distribuir superàvit? SÍ

Import afectat a distribuir
2.672.064,7

6
Compte 413 529.587,07
Romanents incorporables 
(FASE AD) 576.392,88

Import a distribuir
1.566.084,8

1
 2016
Previsió d’inversions a 
pressupost finançades 
amb la concertació d’un 
préstec

 193.022,76
€

Import destinat a 
Inversions 
financerament 
sostenibles   67.831,18€
Import mínim destinat a 
la Tresoreria i el 
compliment del Període 
mig de Pagament 614.575,66€
Import a amortitzar 690.655,21€
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SEGON.  Destinar l'import de  690.655,21 euros a l’amortització del préstec signat amb 
l’Entitat bancària BBVA número 095-50282879.

Un cop llegida la proposta, l’alcalde dóna la paraula als portaveus perquè, si s’escau, 
procedeixin a formular les valoracions que considerin oportunes i formulin explicació del 
vot a la proposta portada a consideració del Ple.

La Sra. Ramírez (ICV-EUiA-E) pren la paraula:

“Si, el voto será favorable aunque en un principio hiciéramos reserva de voto, ya que nos 
parecía injusto que no se pudiera revertir en inversión y únicamente ser pudiera sufragar 
deuda con el banco, que en cierto modo ya está bien porque vamos disminuyendo deuda 
con los bancos. Nos hubiera gustado que pudiera ser lo contrario, para inversiones, de 
todas formas votamos a favor”.

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“El nostre grup està a favor, pensem que comptar amb un superàvit  és qüestió d’una 
bona gestió, i  a banda, que aquest superàvit estigui destinat a eixugar l’endeutament, 
pagant els crèdits que te concertats el consistori amb els bancs, doncs encara molt millor, 
ja que vol  dir  que l’ajuntament deixa de tenir el  pes que te a sobre amb les entitats 
financeres.

A més, és una cosa normal, és com les famílies, si tens un superàvit, què fas? Doncs et 
treus de sobre els préstecs”.

Pren la paraula el Sr. Benedicto (PSC-CP):

“Si.  moltes  gràcies,  Sr.  alcalde.  Si  estiguéssim  en  un  municipi  on  les  inversions  o 
l’increment de la despesa en serveis socials, estigués a l’abast dels veïns i veïnes, doncs 
diríem que be, endavant,  amortitzem crèdit,  però nosaltres en un principi  no estem a 
favor, i  ja ens vàrem reservar el vot. Per què? Perquè, no només és un tema de gestió 
econòmica de l’ajuntament, estem en contra d’una llei que ens obliga a destinar una part 
d’aquest romanent, d’aquest superàvit, a amortitzar crèdit, quan en aquest cas concret és 
Roda de Berà, però no son els municipis els més endeutats, i ens treu capacitat d’inversió 
d’una manera important, destinar 690.000 euros de cop en un any i a banda de la 413,  
que genera algun dubte.

Crec que destinar part d’aquest superàvit ens minva en inversions i despesa social. Quan 
estiguéssim a un nivell de despesa social d’altres municipis del nostre entorn, podríem 
aplaudir  que  eixuguem  part  del  deute  amb  els  bancs,  un  deute  financer  que  si  no 
m’equivoco està sobre els dos milions quatre-cents mil euros, una xifra que en conjunt del 
nostre pressupost global que oscil.la els 12 milions d’euros és una xifra molt, molt minsa, 
comparada amb el deute que te l’estat, que es quasi be el 100% dels seus recursos.

Per tant entenc, que encara que sigui obligat per llei,  és excessiu. Aquest ajuntament 
necessita d’inversions a llarg termini,  i  les necessita ja,  estem fent  molts pegats,  fem 
coses, evidentment d’acord amb la capacitat pressupostària, però la gent no s’explica 
gaire  com  és  possible  una  deficiència  d’inversions,  que  tots  reconeixem,  igual  que 
reconeixem l’esforç que fa l’ajuntament, i l’equip de govern.
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Però  les  mancances  son  evidents,  en  il·luminació,  en  inversions,  en  neteja  viària..., 
manquen moltíssimes coses i evidentment descobrir que tenim un romanent de 2 milions i 
pico d’euros i que gairebé hem de destinar prop de 600 mil euros a crèdits, doncs, crec 
que tenint com tenim els serveis que donem als veïns, no ho veig be però..., però així ho 
marca la llei, per tant els nostre vot serà l’abstenció”. 

Pren la paraula el Sr. Ibort (C’s):

“Nosotros votaremos a favor,  como bien dice el  partido  socialista  la  ley nos obliga  a 
amortizar créditos. Nos gustaría mucho más poderlo destinar a gasto social o a cualquier 
otra  cosa  que  significara  al  municipio  mayor  aportación en  el  tema  del  trabajo  o  en 
prestación social, pero como no es así y nos vemos obligados a amortizar estos créditos, 
pues votaremos a favor”: 

Pren la paraula el Sr. Royuela (CIU):

“Evidentment a nosaltres també ens agradaria donar un altre ús d’aquests diners. Som 
partidaris de que els diners on han d’estar és al carrer, perquè hi ha un munt de coses per 
pagar i reparar, però la normativa és la normativa que tenim i no podem fer-ne una altra  
cosa. No tenim l’alternativa de fer una desobediència en aquest sentit i per tant, no ens 
queda una altra que destinar el superàvit a allò que ens dictaminen les lleis i ara per ara, 
és a eixugar deute.

Val a dir, però, com ja he sentit per aquí, que el deute que te l’ajuntament de Roda de 
Berà, no caldria que tingués aquesta mena de política tan restrictiva en inversions o en 
destinar el superàvit, però la llei no fa distincions i, per tant, ens veiem obligats a prendre 
aquestes mesures. Per tant, el nostre vot es a favor”:

Finalitzades les intervencions, la proposta es sotmet a votació i  resulta  aprovada per 
majoria, segons el detall següent:

Vots a favor: el Sr. Pere Virgili Domínguez (CIU), la Sra. Teresa Ferré Colet (CIU), la Sra. 
Cèlia  Treserres  Orduña  (CIU),  la  Sra.  Isabel  Mondéjar  Picazo  (CIU),  el  Sr.  Frederic 
Royuela Ammpurdanès (CIU), el  Sr.  Manel  González Jiménez (CIU), el  Sr.  Jose Ibort 
Corvinos (C’s), el Sr. Antonio Bernal Puga (C’s), el Sr. Rafael Luna Vivas (PP-UPR) i la 
Sra. Encarna Ramírez Peña (ICV-EUiA-E).

Abstenció: el Sr. Josep Antoni Benedicto Conte (PSC-CP), la Sra. Laura Moya Núñez 
(PSC-CP).

En contra: cap

3.-  EXPEDIENT  900/2016.  MODIFICACIO  DE  CREDITS  PER  L’APLICACIÓ  DEL 
SUPERAVIT PRESSUPOSTARI

Mitjançant Provisió d’Alcaldia es va incoar expedient número 900/2016, de modificació de 
crèdit en la modalitat de suplement de crèdit finançada amb el romanent de tresoreria per 
l’aplicació del superàvit pressupostari.
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En data 14 de desembre de 2016 es va emetre Informe d’Intervenció

Es proposa al Ple de la corporació l’adopció del següent acord:

PRIMER. Aprovar inicialment l’expedient número 900/2016, de modificació de crèdits del 
Pressupost en vigor, en la modalitat de suplement de crèdit finançada amb el romanent 
de tresoreria per l’aplicació del superàvit.

PRESSUPOST DE DESPESA 2015.

PARTIDA DESCRIPCIÓ IMPORT

011913.09 Préstec BBVA 690.655,21€

Aquestes despeses es finançaran mitjançant els següents recursos: 

Romanent  de  tresoreria  per  despeses  generals  (en  aplicació  del  superàvit) 
690.655,21€

SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de La 
Província de Tarragona, per un termini de quinze dies, durant els quals els interessats el 
podran examinar  i  presentar  reclamacions davant  del  Ple.  L’expedient  es considerarà 
definitivament aprovat si durant el termini esmentat no s’han presentat reclamacions; en 
cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les.

Un cop llegida la proposta, l’alcalde dóna la paraula als portaveus perquè, si s’escau, 
procedeixin a realitzar les valoracions que considerin oportunes i formulin explicació del 
vot a la proposta portada a consideració del Ple.

La Sra. Ramírez (ICV-EUiA-E) pren la paraula:

“Sera  favorable,  pero  antes  quiero  añadir  en  relación  al  anterior  tema,  que  lo  que 
tenemos que hacer los grupos municipales, en mi opinión, es que se cambie la ley y que 
como en casos como el nuestro no sea tan restrictiva y pueda invertirse más. Respecto a 
la modificación de crédito, votare a favor, si no voy mal encaminada ¿Es lo que se hizo 
para la valla perimetral de la policía local?”

L’alcalde fa un incís sobre la intervenció de la Sra. Ramírez i aclareix que no te a veure 
amb aquest tema, simplement és la distribució del superàvit i destinar els 690.000 mil 
euros a minorar préstecs financers.

La Sra. Ramírez (ICV-EUiA-E) pren la paraula:

“Bueno el voto será favorable, pero sí que pido que se solicite al gobierno central que 
suprima estas restricciones a los Ayuntamientos”.

La interventora la Sra. Balmes pren la paraula i explica que la relació de la modificació de 
crèdit, amb les noves dependències de la policia no ve donada per la tanca perimetral, 
sinó per la part de finançament propi que aporta l’ajuntament a l’obra.

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):
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“La nostra intenció de vot serà favorable, perquè evidentment si  hem votat a favor al 
segon punt de l’ordre del dia, totes dues estan relacionades, per tant no tindria lògica 
votar a una cosa que si i a l’altra que no. Per tant, el vot es favorable”.

Pren la paraula el Sr. Benedicto (PSC-CP):

“Gràcies, Sr. alcalde. Nosaltres per aquest motiu i per congruència amb el vot anterior, 
ens abstindrem, no nomes és un problema del govern de Madrid, sinó que és també 
coherència, ja que si estem en contra de la llei i l’obligació d’amortitzar deute, és bo, que 
en aquest ajuntament hi hagi alguna veu que digui que no estem d’acord, mentre tenim 
mancances a nivell municipal, tant en despesa social, com en urbanisme i serveis. Moltes 
gràcies”.

Pren la paraula el Sr. Ibort (C’s):

“Votaremos a favor, porque lógicamente este punto es la consecuencia de la aprobación 
del superávit. A favor”. 

Pren la paraula el Sr. Royuela (CIU):

“A favor”.

Finalitzades les intervencions, la proposta es sotmet a votació i  resulta  aprovada per 
majoria, segons el detall següent:

Vots a favor: el Sr. Pere Virgili Domínguez (CIU), la Sra. Teresa Ferré Colet (CIU), la Sra. 
Cèlia  Treserres  Orduña  (CIU),  la  Sra.  Isabel  Mondéjar  Picazo  (CIU),  el  Sr.  Frederic 
Royuela Ammpurdanès (CIU), el  Sr.  Manel  González Jiménez (CIU), el  Sr.  Jose Ibort 
Corvinos (C’s), el Sr. Antonio Bernal Puga (C’s), el Sr. Rafael Luna Vivas (PP-UPR) i la 
Sra. Encarna Ramírez Peña (ICV-EUiA-E).

Abstenció: el Sr. Josep Antoni Benedicto Conte (PSC-CP), la Sra. Laura Moya Núñez 
(PSC-CP).

En contra: cap.

4.-  EXPEDIENT  61/2016.  APROVACIÓ  DEL  CONVENI  DE  COL.LABORACIÓ  EN 
MATÈRIA  DE  JOVENTUT.  PROJECTE   INTERMUNICIPAL  DE  LA  ZONA  TRAC 
2016-2019.

1. ANTECEDENTS:

1.1. En data 27 de gener de 2009 la Junta de Govern Local de l’ajuntament de Roda de 
Berà va aprovar el conveni de col·laboració en matèria de joventut amb els ajuntaments 
d’Altafulla, Creixell i Torredembarra, que va ser formalitzat en data 25 de març de 2009. 
(exp: 2009/016).

Tal  i  com  s’exposa  en  el  cos  del  mateix,  l’objecte  d’aquest  conveni  era  el 
desenvolupament del programa “Propera Parada”, que pretenia oferir  als joves dels 4 
municipis  la  possibilitat  d’omplir  el  seu  temps  lliure  amb activitats  culturals,  lúdiques, 
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esportives i formatives organitzades de manera conjunta per la proximitat geogràfica i els 
vincles històrics entre els 4 municipis. 

Aquest conveni va ser conegut des del principi com a conveni TRAC, en al·lusió a les 
inicials dels noms dels 4 municipis participants. 

El conveni es va aprovar amb caràcter retroactiu, amb efectes el dia 1 de gener de 2009, i 
es preveia una durada anual sempre que no es produís denúncia per cap de les parts.

1.2. A finals de l’any 2011 els 4 municipis van aprovar una addenda al conveni en la que 
s’entrava a la regulació de les sortides i excursions organitzades en el marc del projecte 
“Propera Parada”.

1.3. Actualment s’ha presentat el text d’un nou conveni de característiques anàlogues a 
l’anterior, amb dues novetats principals, la primera, la incorporació del Consell Comarcal 
del Tarragonès i  la segona, l’establiment d’un sistema d’adhesió de nous municipis al 
conveni.

El nou document compren: 
 La descripció de l’objecte del conveni.
 Els compromisos assumits per cada una de les parts.
 La creació de dos òrgans de seguiment (la comissió de professionals i la comissió 

política) als que assigna funcions pròpies.
 El finançament.
 El procediment per a noves incorporacions.
 La vigència i les pròrrogues.
 La resposta davant incompliments.

Així mateix incorpora els annexos següents:
 Annex 1.- Projecte d’activitats, identificat amb el títol de “Projecte de dinamització 

juvenil intermunicipal de la zona TRAC” 
 Annex  2.- Gestió de les activitats incloses en el projecte compartit.

1.4.  En  data  11  de  novembre  de  2016  la  secretaria  va  emetre  informe  respecte  la 
normativa aplicable i el procediment a seguir.

1.5. En data 28 de novembre el tècnic municipal de joventut emet informe en compliment 
de les disposicions establertes en la Llei 40/2015.

1.6. En data 30 de novembre de 2016 el conveni es informat per la intervenció municipal.

1.7.  Es  voluntat  dels  ajuntaments  de  referència,  així  com del  Consell  Comarcal  del 
Tarragonès  col·laborar  en  la  prestació  de  serveis  relacionats  amb  les  polítiques  de 
joventut, contemplats en el text del conveni i en els seus annexos.

2. LEGISLACIÓ APLICABLE:

- Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local (LBRL).
- Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic (LRJSP).
- Llei 33/2010, d’1 d’octubre de Polítiques de Joventut (LPJ).
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Per tot l’exposa’t, a la vista de la documentació que integra l’expedient, PROPOSO AL 
PLE, previ informe de la comissió informativa, l’adopció del següent ACORD:

PRIMER.-  Aprovar  el   Conveni  de  Col·laboració  en  matèria  de  Joventut  entre  els 
Ajuntaments d’Altafulla, Creixell, Roda de Berà, Torredembarra i el Consell Comarcal del 
Tarragonès, així com els seus annexos.

SEGON.-  Facultar  a  l’alcalde per  a  la  realització  de tots  els  actes necessaris  per  al 
desplegament del present acord.

TERCER.-  Notificar  el  present  acord  al  Consell  Comarcal  del  Tarragonès  i  als 
ajuntaments d’Altafulla, Creixell i Torredembarra.

QUART.- Comunicar l’adopció del  present  acord als departaments de serveis jurídics, 
serveis econòmics i joventut als afectes oportuns

Un cop llegida la proposta, l’alcalde dóna la paraula als portaveus perquè, si s’escau, 
procedeixin a formular les valoracions que considerin oportunes i formulin explicació del 
vot a la proposta portada a consideració del Ple.

La Sra. Ramírez (ICV-EUiA-E) pren la paraula:

“Votaré  favorablemente,  porque  en  la  comisión  informativa  ya  nos  informó  la  Sra. 
Secretaria, que se habían incorporado las propuestas de este ayuntamiento y por lo tanto 
se abre camino para que otros municipios se puedan incorporar a este convenio, por lo 
tanto, nuestro voto será favorable”.

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“El nostre vot serà afirmatiu”

Pren la paraula la Sra. Moya (PSC-CP):

“Nosaltres,  votarem  a  favor,  ja  que  creiem  que  és  un  conveni,  que  ja  estava  en 
funcionament, és la continuació de la col·laboració de diferents municipis, i be sempre es 
podran fer mes activitats, tenint en compte que també està el Consell Comarcal i el fet de 
que s’ha obert la porta a altres municipis, per què puguin incorporar-se al projecte”.

Pren la paraula el Sr. Ibort (C’s):

“A favor”.

Pren la paraula el Sr. Royuela (CIU):

“El nostre vot evidentment és a favor, és un conveni, com ja s’ha dit abans, que porta molt 
de temps funcionant, fins i tot és de referència a la resta de Catalunya, i els municipis que 
conformen el  projecte  han estat  pioners en l’àmbit  de  joventut,  a  l’hora  d’utilitzar  els 
serveis mancomunats per realitzar aquests tipus d’activitats,  i  per tant ens enorgulleix 
formar-ne part.
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Aquest conveni és una mostra, que demostra que de vegades mancomunant els serveis 
es pot arribar mes lluny i ser un referent, per a la resta, per tant el nostre vot serà a favor”.

Finalitzades les intervencions, la proposta es sotmet a votació i  resulta  aprovada per 
unanimitat, segons el detall següent:

Vots a favor: el Sr. Pere Virgili Domínguez (CIU), la Sra. Teresa Ferré Colet (CIU), la Sra. 
Cèlia  Treserres  Orduña  (CIU),  la  Sra.  Isabel  Mondéjar  Picazo  (CIU),  el  Sr.  Frederic 
Royuela Ammpurdanès (CIU), el  Sr.  Manel  González Jiménez (CIU), el  Sr.  Jose Ibort 
Corvinos (C’s),  el  Sr.  Antonio Bernal Puga (C’s),  el  Sr.  Josep Antoni  Benedicto Conte 
(PSC-CP), la Sra. Laura Moya Núñez (PSC-CP), el Sr. Rafael Luna Vivas (PP-UPR) i la 
Sra. Encarna Ramírez Peña (ICV-EUiA-E).

Abstenció: cap.

En contra: cap.

5.-  EXPEDIENT  909/2016.  MODIFICACIÓ  DE  L’ORDENANÇA FISCAL NUMERO  1 
REGULADOR DE L’IMPOST DE BENS IMMOBLES.

El Butlletí oficial de l’Estat número 292, de data 3 de desembre de 2016, va publicar el 
Real Decret llei 3/2016, de 2 de desembre, pel qual s’adopten mesures en l’àmbit tributari 
dirigides a la consolidació de les fiances públiques i altres mesures urgents en matèria 
social. 

A l’article 7 s’estableixen els coeficients d’actualització de valors cadastrals de l’article 
32.2 del text refós de la Llei del cadastre immobiliari, i atribueix al municipi de Roda de 
Berà, d’acord amb l’entrada en vigor de la ponència de valors l’any 1998, un coeficient 
d’actualització del 1,04.

Aquest fet produirà la revalorització dels Béns Immobles del municipis, però també un 
augment en la quota resultant de l’Impost donat que en la Proposta de modificació de les 
Ordenances fiscals aprovada el Ple de la corporació del dia 24 d’octubre del 2016, no  es 
va modificar el tipus de gravamen. 

La Disp. Addicional tretzena del text refós de la llei reguladora de les hisendes locals, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, permet que en aquells municipis 
que resulti  d’aplicació  el  previst  a  l’article  32.2  del  Text  refós de la  Llei  del  cadastre 
Immobiliari, el termini per aprovar i publicar el tipus de gravamen de l’Impost sobre Béns 
Immobles s’amplia  fins el  dia 1 de març de l’exercici  en que s’apliqui  el  corresponen 
coeficient.

El  text refós de la Llei  reguladora de les Hisendes Locals,  aprovat pel Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març,  estableix en els seus articles 15 a 19 el procediment per 
a l’aprovació i modificació de les Ordenances fiscals reguladores dels tributs locals.

Així mateix en aquests acords provisionals es farà ús de la capacitat normativa atorgada 
per la Llei i es completarà l’annex dels models tipus amb els elements potestatius que 
l’òrgan municipal acorda. L’exposició pública dels anteriors acords, durant un termini de 
30 dies hàbils, es realitzarà al tauler d’anuncis de l’ajuntament i es publicarà al BOP de 
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Tarragona.  L’acord  d’aprovació  definitiva  o  l’acord  provisional  esdevingut  definitiu  es 
publicarà al BOP de Tarragona d’acord amb les següents especialitats:

a. Es publicarà l’annex del model tipus que contindràs tots els elements necessaris 
per  a  la  determinació  de  l’obligació  tributària  i  altres  elements  d’ordenació 
potestativa  (elements  substantius  i  formals  dels  beneficis  fiscals),  així  com la 
regulació de les bonificacions potestatives acordades per l’ajuntament.  

b. Per  la  resta  d’elements  serà  suficient  una  remissió  expressa  al  model  tips 
d’ordenança aprovat per la Diputació de Tarragona.

Es proposa al Ple l'adopció dels següents ACORDS:

PRIMER.- Aprovar provisionalment per a l’exercici de 2017 i següents la modificació de 
l’Ordenança fiscal número 1 reguladora de l’Impost sobre Béns Immobles, en el següent 
sentit:

Article 1. Determinació de la quota líquida

1. La quota íntegra de l'impost és el resultat d'aplicar a la base liquidable els tipus de  
gravamen  següents:

Tipus de béns immobles Tipus

Béns immobles urbans 1,08

Béns immobles rústics 0,938

Béns immobles de característiques 
especials

1,3

SEGON.- Els  acords  definitius  en  matèria  de  derogació,  aprovació  i  modificació 
d’Ordenances fiscals per a l’exercici de 2017, així com el text refós aprovat, seran objecte 
de publicació en el Butlletí Oficial de la Província.   

TERCER.- Exposar  al públic en el tauler d’anuncis de l’ajuntament els anteriors acords 
provisionals, així com el text complet de l’Ordenança fiscal modificada durant el termini de 
trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació de l’anunci d’exposició 
en el Butlletí Oficial de la Província.

Durant el període d’exposició pública de les Ordenances, els qui tinguin un interès directe 
o resultin afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei reguladora 
de les Hisendes Locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març , podran 
examinar l’expedient i presentar-hi les reclamacions que estimin oportunes. Transcorregut 
el  període  d’exposició  pública  sense  haver-se  presentat  reclamacions,  els  acords 
adoptats restaran definitivament aprovats.

Un cop llegida la proposta, l’alcalde dóna la paraula als portaveus perquè, si s’escau, 
procedeixin a realitzar les valoracions que considerin oportunes i formulin explicació del 
vot a la proposta portada a consideració del Ple.

La Sra. Ramírez (ICV-EUiA-E) pren la paraula:
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“El  voto  también será  favorable,  porque  la  pregunta  que hice  en su  momento,  si  se 
incrementaría el recibo al contribuyente, es negativa por lo tanto el recibo quedara igual, 
porque el tipo ha bajado, antes estaba en el 1,12 y ahora en el 1,08, por lo tanto el recibo 
quedara igual que antes, y por este motivo mi voto será favorable”.

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“Nosaltres entenem que aquest punt el que fa és ajustar-se al que marca la llei, per tant 
no podem votar en contra, i per tant el canvi de percentatge, és bàsicament perquè ho 
demana la llei”.

Pren la paraula el Sr. Benedicto (PSC-CP):

“La llei, el que fa és pujar, sinó ho tinc mal entès, pujar la base imposable de l’impost i per 
tant el que fem nosaltres és ajustar els rebuts perquè quedin per igual, que no estem 
obligats a fer-ho, perquè la llei no mana que baixem el tipus de gravamen, ho podríem 
mantenir en el mateix 1,12 i així augmentaríem els ingressos de l’ajuntament. Jo crec, no 
obstant, que la llei no ens obliga però nosaltres ho fem, i ho fem perquè considerem que 
amb  el  nivell  d’ingressos  que  tenim  és  suficient,  perquè  després  no  podem  invertir 
aquests  diners  per  inversions,  sinó  per  amortitzar  crèdits,  uns  crèdits  amb  un  tipus 
d’interès que financerament tampoc ens repercuteix molt i podríem utilitzar aquests diners 
per a una altra cosa.

Crec no obstant que el nivell d’ingressos que tenim son positius i suficients, la llei puja la 
base imposable i nosaltres la baixem, però insisteixo, no estem obligats a fer-ho, ho fem 
perquè amb un romanent de quasi tres milions d’euros, no ens cal pujar la pressió fiscal. 
Per tant votarem a favor”.

Pren la paraula el Sr. Ibort (C’s):

“C’s también votara a favor, aunque estemos hablando de que nos obliga la ley, lo más 
importante  es  que  el  recibo  quedara  igual  y  por  lo  tanto  eso  es  lo  que  notara  el 
ciudadano. A favor”:

Pren la paraula el Sr. Royuela (CIU):

“La proposta que portem des de l’equip de govern,  des de la  regidoria d’hisenda, és 
precisament mantenir la pressió fiscal igual que estava l’any passat, és a dir el fet de que 
hi hagi un govern central, que no hagi fet les previsions econòmiques pertinents, no vol 
dir que hagi de perjudicar al nostre ajuntament augmentant la pressió fiscal dels seus 
veïns.

En un primer  moment  a  l’aprovació  de les ordenances,  no  hi  havia  aquesta  previsió 
damunt de la taula i per tant el que vàrem fer es mantenir el tipus d’IBI, amb la previsió de 
que hi hauria el mateix ingrés i cost per als ciutadans que l’any anterior. En el moment en 
que  el  govern  central  ha  fet  les  previsions  econòmiques  i  existeix  la  possibilitat 
d’incrementar  aquest  import,  no  només  al  nostre  ajuntament,  sinó  també  a  tots  els 
municipis acollits en el seu dia a la mesura, el que hem fet és proposar al Ple, i ara s’està 
ratificant  per unanimitat,  baixar el  tipus perquè al  ciutadà li  quedi  el  rebut  pel  mateix 
import que pagava l’any anterior.
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Per tant, el que fem és adequar les nostres ordenances als esdeveniments i directrius 
que el govern ens dóna, en aquest cas fora dels terminis que haurien estat aconsellables, 
perquè  d’aquesta  forma  no  s’hauria  de  fer  aquesta  modificació,  però  s’ha  cregut 
convenient fer-la pels motius exposats amb anterioritat”.

Finalitzades les intervencions, la proposta es sotmet a votació i  resulta  aprovada per 
unanimitat, segons el detall següent:

Vots a favor: el Sr. Pere Virgili Domínguez (CIU), la Sra. Teresa Ferré Colet (CIU), la Sra. 
Cèlia  Treserres  Orduña  (CIU),  la  Sra.  Isabel  Mondéjar  Picazo  (CIU),  el  Sr.  Frederic 
Royuela Ammpurdanès (CIU), el  Sr.  Manel  González Jiménez (CIU), el  Sr.  Jose Ibort 
Corvinos (C’s),  el  Sr.  Antonio Bernal Puga (C’s),  el  Sr.  Josep Antoni  Benedicto Conte 
(PSC-CP), la Sra. Laura Moya Núñez (PSC-CP), el Sr. Rafael Luna Vivas (PP-UPR) i la 
Sra. Encarna Ramírez Peña (ICV-EUiA-E).

Abstenció: cap.

En contra: cap.

6.- EXPEDIENT 923/2016. MODIFICACIO DE LES DATES DE LES SESSIONS DELS 
ORGANS  COL.LEGIATS.  COMISSIO  ESPECIAL  D’OCUPACIÓ  I  COMISSIÓ 
REDACTORA DEL ROM DEL MES DE GENER DE 2017.

ANTECEDENTS DE FET

En  data  20  de  juliol  de  2015,  el  Ple  de  l’ajuntament  de  Roda  de  Berà,  va  aprovar 
l’establiment de les sessions ordinàries de la Comissió Especial d’Ocupació, Benestar i 
Transparència, d’acord amb el següent detall:

-  Sessions  ordinàries  de  la  Comissió  Especial  d’Ocupació,  Benestar  i 
Transparència, amb caràcter mensual, el primer dimecres de mes a les 18:00 hores.

En  data  27  octubre  de  2016,  el  Ple  de  l’ajuntament  de  Roda  de  Berà,  va  aprovar 
l’establiment de les sessions ordinàries de la Comissió d’informe i estudi per tal d’elaborar 
el  Reglament  Orgànic  Municipal  de  l’ajuntament  de  Roda  de  Berà,  d’acord  amb  el 
següent detall:

-Sessions  ordinàries  de  la  Comissió  d’informe  i  estudi  per  tal  d’elaborar  el 
Reglament  Orgànic  Municipal,  amb  caràcter  mensual,  el  primer  dimarts  del  mes 
corresponent a les 18 hores.

FONAMENTS DE DRET

L’article 30 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de les 
administracions públiques.

Atès que s’ha detectat la necessitat d’adequar les sessions d’aquests òrgans col·legiats 
durant el  mes de gener del 2017, per motius d’organització i  millor funcionament dels 
mateixos.
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Donat que el calendari del mes de gener de 2017, té fixats el següents dies per dur a 
terme les sessions ordinàries d’ambdós òrgans col·legiats de l’ajuntament de Roda de 
Berà:

- Sessió  ordinària  de  la  Comissió  Especial  d’Ocupació,  Benestar  i 
Transparència, el dia 4 de gener de 2017,  a les 18:00 hores.

- Sessió  ordinària  de  la  Comissió  d’informe  i  estudi  per  tal  d’elaborar  el 
Reglament Orgànic Municipal, el dia 3 de gener de 2017, a les 18 hores.

Per  tot  això,  aquesta  Alcaldia  proposa  previ  dictamen  de  la  Comissió  Informativa 
d’Hisenda, Governació, Ciutadania, Transparència i Ocupació, al Ple de l’ajuntament la 
següent proposta d’acord:

PRIMER.- Alterar  les  dates  fixades del  mes de gener  de  2017,  per  dur  a  terme les 
sessions ordinàries dels  òrgans col·legiats  de l’ajuntament  de Roda de Berà,  Sessió 
ordinària de la Comissió Especial d’Ocupació, Benestar i Transparència i  Sessió 
ordinària de la Comissió d’informe i estudi per tal d’elaborar el Reglament Orgànic 
Municipal, fixant els següents dies i hores per a dur a terme les mateixes d’acord amb el  
següent:

- Sessió  ordinària  de  la  Comissió  Especial  d’Ocupació,  Benestar  i 
Transparència, el dia 11 de gener de 2017,  a les 18:00 hores.

- Sessió  ordinària  de  la  Comissió  d’informe  i  estudi  per  tal  d’elaborar  el 
Reglament Orgànic Municipal, el dia 10 de gener de 2017, a les 18 hores.

SEGON.- Comunicar aquest acord a tots els regidors i regidores afectats i als caps dels 
diferents serveis i àrees municipals per al seu coneixement i efectes.

Un cop llegida la proposta, l’alcalde dóna la paraula als portaveus perquè, si s’escau, 
procedeixin a formular les valoracions que considerin oportunes i formulin explicació del 
vot a la proposta portada a consideració del Ple.

L’alcalde entén que no farà falta donar la paraula als portaveus i donin explicació de la 
seva intenció de vot, donada la naturalesa de la proposta i per tant demana el vot als Srs. 
Regidors, que estan d’acord en no procedir a les intervencions, sotmetent la proposta a 
votació i resultant aprovada per unanimitat, segons el detall següent:

Vots a favor: el Sr. Pere Virgili Domínguez (CIU), la Sra. Teresa Ferré Colet (CIU), la Sra. 
Cèlia  Treserres  Orduña  (CIU),  la  Sra.  Isabel  Mondéjar  Picazo  (CIU),  el  Sr.  Frederic 
Royuela Ammpurdanès (CIU), el  Sr.  Manel  González Jiménez (CIU), el  Sr.  Jose Ibort 
Corvinos (C’s),  el  Sr.  Antonio Bernal Puga (C’s),  el  Sr.  Josep Antoni  Benedicto Conte 
(PSC-CP), la Sra. Laura Moya Núñez (PSC-CP), el Sr. Rafael Luna Vivas (PP-UPR) i la 
Sra. Encarna Ramírez Peña (ICV-EUiA-E).

Abstenció: cap.

En contra: cap.
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7.-  EXPEDIENT  312/2016.  CONSTITUCIÓ  DEL  PATRIMONI  PÚBLIC  DEL  SOL  I 
D’HABITATGE.

Antecedents

Per  providència  d’Alcaldia  de  data  6  de  setembre  de  2016   es  posa  de  manifest  la 
necessitat de constituir el Patrimoni Municipal del sòl i de l’habitatge, que es configura 
com una eina  fonamental  per  incentivar  les polítiques dirigides a  preveure,  posar  en 
marxa i desplegar, tècnicament i econòmicament l’expansió de les poblacions i la millora 
de la qualitat de vida, així com per fer efectiu el dret de la ciutadania a accedir a un 
habitatge digne.

Amb aquestes finalitats, l’article 163 del  Text Refós de la Llei d’Urbanisme, aprovat per 
DL 1/2010,  de 3 d’agost  determina que “Els ajuntaments que tinguin un planejament 
urbanístic  general  que  delimiti  àmbits  d'actuació  urbanística  susceptibles  de  generar 
cessions de sòl  de titularitat  pública  amb aprofitament han de constituir  llur patrimoni 
municipal  de  sòl  i  d'habitatge“,  i  conseqüentment  aquest  Ajuntament  ha  de  disposar 
d’aquest patrimoni separat de la resta de béns municipals.

En data 27 de setembre de 2016, s’emet l’Informe Tècnico -Jurídic amb  la relació dels 
béns i recursos que integrarien el Patrimoni Municipal del Sòl i  de l’Habitatge, amb la 
descripció dels mateixos.

Consta a l’expedient  el “Llibre B” de  l’Inventari general de la Corporació configurat per 
l’empresa  SUMMA (  Servicions  de  Ingenieria  y  Consultores  s.s),  segons  adjudicació 
aprovada per Decret 2016000523 d’11 de març de 2016, referent al Patrimoni Municipal 
del  Sòl  i  de l’Habitatge,  de data octubre de 2016,  que  incorpora  el  llistat  dels béns 
inventariats amb les fitxes individualitzades de cada bé codificat i les dades econòmiques 
de cada immoble.

El Ple de la Corporació en data 24 de novembre de 2016, va adoptar l’acord  previ  de 
constitució del Patrimoni Municipal del Sòl i de l’habitatge incorporant la proposta dels 
béns que  n’ haurien de formar part   i  amb el trasllat de l’expedient  a la Intervenció 
municipal  per l’emissió del corresponent informe.

Consta a l’expedient l’Informe favorable de la Interventora municipal sobre l’expedient 
d’aprovació del Patrimoni Municipal del Sòl, emès en data 29 de novembre de 2016 que 
conclou  que s’haurà d’obrir un projecte de despesa finançada amb els ingressos afectats 
que provenen dels pisos detallats en el paràgraf novè de l’esmentat document, un cop es 
determini el destí d’aquests ingressos.

Legislació aplicable 

 Articles 160 a 164 del Text Refós de la Llei d’Urbanisme  de Catalunya aprovat per 
DL 4/2010 de 3 d’ agost.

 Articles  220 a 225 del Reglament de la Llei d’Urbanisme de Catalunya aprovat 
per Decret 305/2006 de 18 de juliol.

 Articles  18, 51 y 52 del  “Texto refundido de la Ley de Suelo y Rehabilitación 
Urbana” aprovat  por RDL 7/2015, de 30 de octubre.

 Art. 53.1.s) del Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local  de Catalunya, 
aprovat per DL 2/2003, de 28 de abril.
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 Art. 21.1.j) de la Llei 7/1985, de 2 d’ abril, Reguladora de las Bases del Règim 
Local.

 Llei  26/2010,  de  3  de  agost,  de  Règim  Jurídic  y  Procediment  de  las 
Administracions de Catalunya.

 Els  articles 95 a 114  del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el 
Reglament del patrimoni dels ens locals.

 Llei  18/2007,  de  28  de  desembre,  del  dret  a  l'habitatge  (art.122.3  i  123.3), 
modificada per  la  Llei  9/2011,  del  29  de  desembre,  de  promoció  de  l'activitat 
econòmica  (art.174 que modifica  l'article  123  de la  Llei  18/2007)  i  per  la  Llei 
2/2014,  del  27  de  gener,  de  mesures  fiscals,  administratives,  financeres  i  del 
sector públic (art. 166 que modifica l'article 123).

 
Atesos  els  antecedents,  es  considera  que  l'expedient  s'ha  tramitat  d'acord  amb  la 
Legislació  aplicable,  i  es  formula  la  següent  PROPOSTA D’ACORD  a  la  Comissió 
Informativa d’Urbanisme:

PRIMER. Constituir formalment el patrimoni públic de sòl i d'habitatge de l’ajuntament de 
Roda de Berà.

SEGON. El  patrimoni públic de sòl quedarà constituït pels béns i  recursos econòmics 
següents: 

Codi del bé Nom del bé
9PMS13100001 SOLAR AV LLUIS COMPANYS I JOVER, 27
9PMS13100002 SOLAR C. HISPANO SUIZA, 9 (EN TRÀMIT URBAÍSTIC)
9PMS13100003 SOLAR AL CARRER GLÒRIA FUERTES,3
9PMS13100004 SOLAR RESIDENCIAL CEIP S..ESPRIU
9PMS13100005 SOLAR INDUSTRIAL C/LLUM, 52
9PMS13100006 SOLAR INDUSTRIAL C/LLUM, 50
9PMS13100007 SOLAR INDUSTRIAL C/LLUM, 32
9PMS13100008 SOLAR INDUSTRIAL C/BOVILA,8
9PMS13100009 PIS PROTECCIÓ OFICIAL EN GENERAL PRIM, 27-1-01-3
9PMS13100010 PIS PROTECCIÓ OFICIAL EN CARRER TEIDE, 23-1-00-1
9PMS13100011 PIS PROTECCIÓ OFICIAL EN CARRER TEIDE, 23-1-01-1
9PMS13100012 PIS PROTECCIÓ OFICIAL EN CARRER TEIDE, 23-1-02-1
9PMS13100013 SOLAR AL CARRER MAS VIRGILI, 51
9PMS13100014 SOLAR AL CARRER MAS VIRGILI, 53
9PMS13100015 SOLAR AL CARRER MAS VIRGILI, 55
9PMS13100016 SOLAR AL CARRER MAS VIRGILI, 57
9PMS13100017 SOLAR AL CARRER MAS VIRGILI, 59
9PMS13100018 SOLAR AL CARRER MAS VIRGILI, 61
9PMS13100019 SOLAR AL CARRER MAS VIRGILI, 63
9PMS13100020 SOLAR CARRER GAUDI, 81
9PMS13100021 SOLAR CARRER GAUDI, 83
9PMS13100022 SOLAR CARRER GAUDI, 85
9PMS13100023 HABITATGE UNIFAMILIAR EN CARRER LLUIS COMPANYS 8
9PMS13100024 HABITATGE UNIFAMILIAR EN CARRER LLUIS COMPANYS 10 
9PMS13100025 HABITATGE UNIFAMILIAR EN CARRER LLUIS COMPANYS 12
9PMS13100026 PARCEL·LA 6 COMA D’ENGALL
9PMS13100027 PARCEL·LA 7 COMA D’ENGALL
9PMS13100028 PARCEL·LA 8 COMA D’ENGALL
9PMS13100029 PARCEL·LA 9 COMA D’ENGALL
9PMS13100030 MAGATZEM MUNICIPAL (CARRER DE LA FONT)
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9PMS13100031 PARCEL·LA LA MARTORELLA

TERCER. Crear un Inventari separat i procedir a la inscripció de tots els béns i recursos 
econòmics que integren el patrimoni públic de sòl i d'habitatge, així com les posteriors 
alienacions, cessions i el destí final d'aquests.

QUART.  Portar  a  terme  un  tractament  diferenciat  d'aquests  béns  en  el  pressupost 
municipal corresponent.

CINQUÈ. Remetre l'expedient al Registre de la Propietat de Vendrell  perquè es realitzin 
les anotacions reglamentàries.

Un cop llegida la proposta, l’alcalde dóna la paraula als portaveus perquè, si s’escau, 
procedeixin a realitzar les valoracions que considerin oportunes i formulin explicació del 
vot a la proposta portada a consideració del Ple.

La Sra. Ramírez (ICV-EUiA-E) pren la paraula:

“Favorablemente, y además lo veo muy positivo, ahora lo que hace falta es ponernos a 
trabajar en el tema de las viviendas que están sin ningún uso, para poder ofertar vivienda 
a precios asequibles, por decir algo. Voto favorable”.

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“Nosaltres havíem fet una reserva de vot, i volíem fer una abstenció, però al final votarem 
que sí. La veritat és que hem tardat vora d’un any per fer això, i s’hauria d’haver fet des 
de el primer dia que es va constituir l’ajuntament, s’ha dit de forma reiterada i s’ha de fer 
justícia  amb el  partit  socialista  que sempre ha estat  a sobre  d’aquest  tema, per tant 
nosaltres passem a votar favorablement, però volem que consti en acta que després d’un 
any i escaig, ja tocava”.

Pren la paraula el Sr. Benedicto (PSC-CP):

“Moltes  gràcies,  Sr.  alcalde.  Sí,  és  veritat,  nosaltres  ho  vàrem  demanar  a  l’acte  de 
constitució de l’ajuntament, ja que era una obligació posar-ho a disposició dels regidors 
que prenien possessió del càrrec i no es va posar, per tant anem avançant pel bon camí,  
encara no està finalitzat, aquesta nomes és una part, però aplaudim aquesta decisió. Dir 
que és important perquè es un dels fets que ha de servir per poder oferir als ciutadans 
una habitatge digne i adequat, i per tant en aquest sentit s’ha de votar a favor. Nosaltres 
votarem a favor”.

Pren la paraula el Sr. Ibort (C’s):

A favor”.

Pren la paraula el Sr. Royuela (CIU):

“A favor”

Finalitzades les intervencions, la proposta es sotmet a votació i  resulta  aprovada per 
unanimitat, segons el detall següent:
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Vots a favor: el Sr. Pere Virgili Domínguez (CIU), la Sra. Teresa Ferré Colet (CIU), la Sra. 
Cèlia  Treserres  Orduña  (CIU),  la  Sra.  Isabel  Mondéjar  Picazo  (CIU),  el  Sr.  Frederic 
Royuela Ammpurdanès (CIU), el  Sr.  Manel  González Jiménez (CIU), el  Sr.  Jose Ibort 
Corvinos (C’s),  el  Sr.  Antonio Bernal Puga (C’s),  el  Sr.  Josep Antoni  Benedicto Conte 
(PSC-CP), la Sra. Laura Moya Núñez (PSC-CP), el Sr. Rafael Luna Vivas (PP-UPR) i la 
Sra. Encarna Ramírez Peña (ICV-EUiA-E).

Abstenció: cap.

En contra: cap.

8.- EXPEDIENT 778/2016. MOCIO PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE C’s PER 
LA TAXA D’INSPECCIÓ I COMPROVACIÓ DE L’1,5% DELS INGRESSOS BRUTS EN 
L’ÀMBIT DE LA SEVA OCUPACIÓ DEL DOMINI PÚBLIC LOCAL.

Exposición de motivos:

El Ayuntamiento de RODA DE BERÀ tiene establecida en la Ordenanza Fiscal número 14 
la  Tasa  por  utilización  privativa  o  aprovechamiento  especial  constituido  en  el  suelo, 
subsuelo o vuelo de las vías públicas a favor de empresas explotadoras de servicios de 
suministros que resulten de interés general  o afecten a la generalidad o a una parte 
importante del vecindario, tales como los suministros de agua, gas, electricidad, telefonía 
fija y otros análogos. Dicha Ordenanza obtiene cobertura legal en base al artículo 24.1C) 
de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales.

De acuerdo  con la citada  Ordenanza,  el importe de la tasa consistirá en el 1’5% de 
los ingresos brutos procedentes de la facturación que obtengan anualmente en 
cada  término  dichas  empresas.  Dicha  tasa  es  abonada  tanto  por  empresas 
comercializadoras como distribuidoras, y  en el caso de estas últimas, la facturación se 
obtiene de los peajes que abonan las comercializadoras por el transporte de energía a 
través de sus redes. 

La base imponible de la tasa, esto es, el importe de la facturación, se obtiene a través de 
una declaración unilateral de la empresa afectada, a la que no sigue ninguna actividad de 
comprobación por parte del Ayuntamiento.

Una  adecuada  gestión  de  dicha  tasa  requiere  actuaciones  de  comprobación  e 
investigación   referentes  a  los  ingresos  brutos  procedentes  de  la  facturación   que 
obtengan anualmente las citadas empresas en el término municipal.

En la mayoría de ocasiones, los Ayuntamientos no están dotados de los medios humanos 
y técnicos necesarios para llevar a cabo las tareas de investigación antes mencionadas, 
pero puede acudir a un ente supramunicipal, como es la Diputación de Tarragona, la cual, 
a través de su organismo autónomo  BASE-Gestió d’Ingressos puede dar la oportuna 
respuesta a la cuestión planteada.

De acuerdo con la información de que disponemos, dicho organismo realiza actuaciones 
de  inspección y comprobación en el  ámbito  de  la  tasa por ocupación del  dominio 
público local que incluyen los acuerdos de inicio, la confección de diligencias, la emisión 
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de informes,  la  formalización de actas,  el  dictado de resoluciones y la  resolución de 
recursos.

Por todo lo anterior, 

SOLICITAMOS:

Primero:  Que  se  lleven  a  cabo  por  parte  del  Ayuntamiento  de  RODA DE BERÀ las 
medidas de comprobación e investigación oportunas tendentes a verificar cuáles son los 
ingresos  brutos  procedentes  de  la  facturación  que  las  empresas  explotadoras  de 
servicios de suministros de interés general  tales como los suministros de agua,  gas, 
electricidad, telefonía fija y otros análogos obtienen en nuestro término municipal.

Un cop llegida la proposta, l’alcalde dóna la paraula als portaveus perquè, si s’escau, 
procedeixin a realitzar les valoracions que considerin oportunes i formulin explicació del 
vot a la proposta portada a consideració del Ple.

La Sra. Ramírez (ICV-EUiA-E) pren la paraula:

“Me parece una moción razonable, entiendo que las empresas que dan esos servicios al 
pueblo paguen una cuota, sea la que sea, que paguen por pasar por aquí”.

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“Nosaltres en primer lloc, anàvem a votar en contra, i ens abstindrem, perquè no acabem 
de veure sencer el panorama, vull dir amb això que la moció és contradictòria, perquè si  
traiem el segon paràgraf i la moció fa al·lusió allò que és la part d’inspecció a BASE, qui 
ho farà? L’ajuntament? Perquè aquí no es parla d’estudiar, en el text diu “Que se lleven a 
cabo por parte del Ayuntamiento de RODA DE BERÀ las medidas de comprobación e 
investigación  oportunas tendentes  a  verificar  cuáles  son  los  ingresos  brutos”  en  cap 
moment parla d’estudi, ja m’agrada per tant nosaltres del no que ja teníem, passem a una 
abstenció  i  ens  sorprèn  moltíssim,  el  perquè  desapareix,  o  CIU  està  d’acord  que 
desaparegui la inspecció de la pròpia Diputació? perquè això descarregaria de feina a 
l’ajuntament. 

És un misteri, que s’ha produït per poder arribar a una entesa i dur això endavant, per 
tant  nosaltres ens abstindrem,  però  torno a reiterar,  que la  moció no és coherent,  el 
redactat amb el que és sol·licita”.

Pren la paraula el Sr. Benedicto (PSC-CP):

“Nosaltres aquí tenim alguna cosa a dir, la moció tal i com queda ara mateix a mi em 
sembla  coherent,  porque  pedimos  que  el  Ayuntamiento  cumpla  las  obligaciones  que 
ahora tiene, entre ellas la gestión del impuesto y la comprobación y la inspección, es 
como un recordatorio para ver cómo estamos, si recaudamos o no realmente, esto me 
parece coherente.

Lo que ya no me parece coherente, es que otra administración, solo porque si, gestione 
el impuesto. La Diputación hace muchas cosas, algunos ayuntamientos la tienen y otros 
no,  puedo citar aquí el  de Vila-Seca, que en el  2014 tuvo una problemática con una 
empresa que si bien creo recordar era de gas natural y en lo que intervino la Diputación 
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fue en cobrar el recargo con los intereses y lo hizo porque tenía la capacidad, porque lo 
cobraba en ejecutivo, en una paralela que hizo el ayuntamiento, porque no estaba de 
acuerdo con la facturación y la base imponible. Y evidentemente, la Diputación actuó en 
este caso y lo defendió como le tocaba por convenio y delegación, independientemente 
que al final se llegara a algún acuerdo.

Bueno, a mí me extraña mucho que una formación, que dice que las Diputaciones son un 
chiringuito, de no sé qué, y que por lo tanto hay que eliminarlas, no hace más que votar a 
favor en este ayuntamiento para traspasar servicios a la Diputación. Y creo que nos lo 
tendríamos que hacer mirar, porque creo que son recursos que tiene el ayuntamiento de 
empleados públicos que podrían estar aquí trabajando y gestionando de manera directa 
nuestros impuestos, y se lo llevara la Diputación a 26 km para hacer exactamente lo 
mismo. Yo apostaría  más por generar puestos de trabajo,  formarlos aquí,  a  nuestros 
empleados públicos y no cederlo a una institución en la que no creo, yo sí, C’s no, y 
empezamos con las multas, luego las tasas y cerramos el ayuntamiento y nos vamos 
todos para casa, incluidos los regidores, porque al final no vamos a decidir nada.

Bueno,  dicho  todo  esto,  yo  creo  que  la  moción  ha  quedado  mejor,  porque  el  punto 
numero dos hablaba de delegar la función de inspección y comprobación, y no se podía 
hay que hacerlo todo, no se puede parchear, hay que hacerlo todo y la Diputación hace 
muchas diligencias, muchos informes pero no tienen inspección del impuesto, como es el 
caso de muchos ayuntamientos entre los cuales está el nuestro.

Me gusta cómo queda, porque es como dar un mandato, hacer una petición al equipo de 
gobierno para  que controle,  sepa que se hace con esta  tasa a nivel  recaudatorio,  si 
comprobamos o no las liquidaciones que hacen estas empresa, entiendo que es difícil 
para todos, incluso para la Diputación aquí no hay ningún contador de cuanto pasa o deja 
de pasar en ningún sitio, nos fiamos de la facturación que nos dicen, otra cosa es que por 
métodos alternativos sepamos si están diciendo toda la verdad o solo una parte, por este 
motivo, como la moción ha cambiado y se ha eliminado el punto número 2 y creemos 
positivo que el ayuntamiento efectúe un control sobre el cobro de esta tasa, votaremos a 
favor. Muchas gracias”.

Pren la paraula el Sr.Bernal (C’s):

“Moltes gràcies, Sr. Alcalde. Nosaltres la votarem a favor. La supressió del segon punt de 
la proposta sorgeix perquè delegar aquesta gestió a base, ens costarà segurament uns 
diners, i en principi, tampoc sabríem si ens sortiria a compte pagar per aquesta inspecció, 
i ens va semblar correcte.

Segon, nosaltres anar en contra de les Diputacions..., be, mentre estiguin les Diputacions, 
doncs les utilitzarem,  per descomptat,  no  queda una altra,  a nosaltres ens agradaria 
canviar-ho per un altra sistema però be, com de moment existeixen, doncs benvingudes 
siguin i les utilitzarem.

El tema d’aquesta taxa, ho deixem en mans de l’ajuntament, per què ho gestioneu com 
millor creieu convenient, a veure com podem esbrinar si realment compleixen amb aquest 
1,5% que es parla a la moció, si ho tenen que pagar o no, per tant nosaltres tota la resta 
a favor per descomptat”.

Pren la paraula el Sr. Royuela (CIU):
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“Nosaltres des de una vessant eminentment practica, com equip de govern, des de el 
moment  que  ens  proposen  aquesta  moció,  el  que  vàrem fer  és  parlar  amb  el  grup 
proposant, li vam ensenyar la recaptació que es feia i en relació al segon punt li vàrem 
mostrar  la  dificultat  o  el  trasbals  econòmic  que  podria  suposar  aquest  fet,  sense 
quantificar-ho.

Es  a  dir,  nosaltres  no  sabem  del  cert  si  BASE  pot  prestar  només  aquest  sistema 
d’inspecció i comprovació, o bé si s’ha d’endur tota la gestió de l’impost i en aquest cas 
quin import ens suposaria com ajuntament la delegació d’aquest impost, nosaltres el que 
hem fet és recopilar números, estem recaptant uns 130.000 euros per aquest concepte, 
que vull recordar que és l’import que paguen els subministradors d’aigua, llum, telèfon, és 
a dir serveis generals i es clar, no tenim com ajuntament capacitat de controlar-ho, però 
part de les autoliquidacions que és realitzen per aquest concepte ens arriben per part del 
Ministeri d’Hisenda, per tant no hem de desconfiar i creure que són errònies. 

Nosaltres el que fem és recollir, per dir-ho d’alguna manera, el guant que ens llença C’s, o 
l’oportunitat per tractar aquest tema, estudiar-lo i mirar de quina manera podem fer que 
aquesta inspecció i aquesta comprovació vetlli  més pels interessos de l’ajuntament de 
Roda de Berà. Si finalment resulta que base ens pot donar un servei superior al que 
tenim i que econòmicament ens compensa doncs ja parlarem una altra vegada en aquest 
Ple de la delegació del mateix, si que ens convé i estem d’acord, però ara per ara, la 
moció queda com queda, és tracta de posar sobre la taula aquest tema, estudiar-lo i en 
funció del que surti doncs ja decidirem, per tant, el nostre vot tal com queda redactada és 
favorable”.   

Pren la paraula el Sr. Luna, dins el torn de replica  (PP-UPR):

“Jo no veig a cap lloc que es faci constar que s’estudiï, a cap lloc, per tant, el que està 
parlant  el  Sr.  Royuela, no te cap relació amb la moció, aclareixin com queda el  text, 
perquè no es parla d’estudiar, Sr. Royuela, parla de fer i com parla de fer, si avui es vota a 
favor  nosaltres des de el  nostre  grup exigirem que l’ajuntament  doni  les dades i  els 
comptes específics, ja que l’ajuntament es compromet a fer-ho votant a favor. 

No parla d’estudi, torno a repetir, parla de que no donem la comprovació i inspecció a  
BASE que és el punt que desapareix i queda que ho fa l’ajuntament, per tant, com diu 
que ho fa l’ajuntament i no parla d’estudiar, sinó d’executar, doncs nosaltres demanarem 
que s’executi”.

Pren la paraula el Sr. Royuela (CIU):

“Com diu el  Sr. Luna, és cert, això ja ho esta fent l’ajuntament, sembla que estiguem 
parlant d’una novetat, perquè nosaltres això ja ho estem liquidant, als pressupostos de 
l’any passat, que vostès varen tenir sobre la taula, ja hi havien aquestes quantitats, en les 
liquidacions que hem fet també hi son, vull dir no fem ara com que no s’està fent res, de 
fet he donat les dades, que son 130.000 euros recaptats, quan dic que s’ha d’estudiar el 
tema és perquè és el que ens demana C’s, el que nosaltres fem es recollir la proposta i 
dir que continuarem fent, però si hi ha alguna altra forma alternativa, que justifiqui el fet 
de variar el sistema que estem utilitzant, doncs molt be, el sotmetrem al Ple, no dic ja res 
més, perquè l’estudi és un fet inherent en les nostres funcions, com a equip de govern”.
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Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“Nomes un aclariment, a la moció a la part resolutiva, posa estudi?”

La secretària, pren la paraula i per tal que no hi hagi cap dubte del redactat, torna a llegir 
la part resolutiva de la moció, que diu el següent:

“Primero:  Que se lleven a cabo por  parte del  Ayuntamiento de RODA DE BERÀ las  
medidas de comprobación e investigación oportunas tendentes a verificar cuáles son los  
ingresos  brutos  procedentes  de  la  facturación  que  las  empresas  explotadoras  de  
servicios  de suministros de interés general  tales como los suministros de agua,  gas,  
electricidad, telefonía fija y otros análogos obtienen en nuestro término municipal”

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“Canviarem el sentit del vot i votarem a favor, encara que no posi estudi, però si obliga,  
per tant, a favor”:

Pren la paraula el Sr. Benedicto (PSC-CP):

“El que estem demanant, és que l’ajuntament miri no el que ja fa, sinó allò que es pugui  
millorar respecte la recaptació, no s’està demanant res més que això”

Finalitzades les intervencions, la proposta es sotmet a votació i  resulta  aprovada per 
unanimitat, segons el detall següent:

Vots a favor: el Sr. Pere Virgili Domínguez (CIU), la Sra. Teresa Ferré Colet (CIU), la Sra. 
Cèlia  Treserres  Orduña  (CIU),  la  Sra.  Isabel  Mondéjar  Picazo  (CIU),  el  Sr.  Frederic 
Royuela Ammpurdanès (CIU), el  Sr.  Manel  González Jiménez (CIU), el  Sr.  Jose Ibort 
Corvinos (C’s),  el  Sr.  Antonio Bernal Puga (C’s),  el  Sr.  Josep Antoni  Benedicto Conte 
(PSC-CP), la Sra. Laura Moya Núñez (PSC-CP), el Sr. Rafael Luna Vivas (PP-UPR) i la 
Sra. Encarna Ramírez Peña (ICV-EUiA-E).

Abstenció: cap.

En contra: cap.

9.- EXPEDIENT 782/2016. MOCIO DEL GRUP MUNICIPAL DE C’s PER DEDICAR UN 
CARRER DEL MUNICIPÌ A CLARA CAMPOAMOR.

Exposición de motivos:

Recientemente se ha conmemorado el 85 aniversario de la conquista del derecho al voto 
en nuestro país, que fue aprobado por la República Española el 1 de Octubre del año 
1931.
Como  escribió  José  Antonio  Molero “A ningún  político  de  ninguna  época,  a  ningún 
diputado o representante del pueblo debe tanto la democracia en España como a Clara  
Campoamor. 
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A la perseverancia y tenacidad de esta mujer, los españoles debemos nada menos que el  
sufragio universal  tenga el  sentido de modernidad con que hoy lo  conocemos en los  
países de nuestra cultura. Fue una de las primeras diputadas en las primeras Cortes de  
la  II  República  y,  desde  esa  responsabilidad,  luchó  con  tesón  hasta  lograr  que  las  
mujeres tuviesen los mismos derechos electorales que los hombres y la aprobación de la  
primera Ley del Divorcio. Así,  lo que supuso una constante reivindicación de un gran  
número de generaciones en otros países, en el nuestro, sin embargo, se consiguió de  
golpe,  sin  aparente  esfuerzo,  porque  todo  el  esfuerzo  lo  hizo  una  mujer:  Clara  
Campoamor.”

Desde  el  grupo  municipal  de  Ciutadans,  creemos  que  dedicar  una  calle  a  Clara 
Campoamor cumpliría dos objetivos:  

-tener un recuerdo a quienes lucharon por el derecho al voto de las mujeres, así como al 
desarrollo de nuestro sistema democrático. Un recuerdo que significa un compromiso con 
lo que ellas defendieron, y un recuerdo para que las generaciones venideras entiendan 
que la Historia está llena de sucesos donde las mujeres lucharon por derechos, que hoy 
en algunos ámbitos todavía hay gran desigualdad y hay que seguir en la brega.

-por otro lado, un gesto en el nomenclátor de la ciudad ante esa falta de reconocimiento a 
las mujeres, siendo Clara Campoamor una figura que representa a la perfección la lucha 
por la igualdad.

Por todo ello, proponemos,

ACUERDO:

1- Solicitar al ayuntamiento de Roda de Berà el estudio y la redacción del informe 
para aprobar designar una calle, plaza o Avenida de nuestro municipio a Clara 
Campoamor.

2- Que se designe una calle, plaza o avenida de nueva construcción con la suficiente 
relevancia, a esta mujer como defensora de los derechos de todas las mujeres.

3- Que  la  junta  de  portavoces  sea  el  órgano  que  dictamine  cual  es  la  mejor 
propuesta.  

    
Un cop llegida la proposta, l’alcalde dóna la paraula als portaveus perquè, si s’escau, 
procedeixin a realitzar les valoracions que considerin oportunes i formulin explicació del 
vot a la proposta portada a consideració del Ple.

La Sra. Ramírez (ICV-EUiA-E) pren la paraula:

“Como no puede ser de otra manera votaré a favor, ya que fue una mujer avanzada a su 
tiempo, y tenaz en su lucha para conseguir que todos, pero principalmente las mujeres, 
tuviéramos derecho al voto. Ella, y muchas más como ella, fueron las que consiguieron el 
voto favorable para las mujeres, en un gobierno Republicano, por cierto”.

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“Muchas gracias. Nosotros nos abstendremos, por dos motivos. El primero motivo es, 
porque creemos que para poner el nombre de una calle tendría que haber un consenso 
entre  todos los grupos municipales y  consensuar el  nombre de quien se pone,  i,  en 
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segundo lugar, porque yo no le veo mucha coherencia, quiero decir con ello, que si esta 
moción la hubiera presentado ICV-EUiA-E, pues me hubiera parecido de lo más lógico del 
mundo, si lo hubiera hecho el PSC-CP, me hubiera parecido lógico y sin ningún reparo. 
Pero que un partido, que pienso que hasta ayer se denominaba socialdemócrata, que 
creo que han cambiado, un partido que creo que dice que es monárquico, resulta que 
busca como referente a una republicana radical feminista. Bueno la evolución que está 
sufriendo C’s cada día es más sorprendente, yo no sé porque no fueron ustedes a poner 
la  placa  de  la  República  en  la  plaza,  es  que  ciertamente  no  existe  ningún  tipo  de 
coherencia en ello.

A mí, me hubiera gustado más que el nombre de mujer hubiera sido por ejemplo el de la 
primera concejala elegida democráticamente en el Ayuntamiento de Roda, del partido que 
fuera, y si nos ponemos a hablar de mujeres, y conste que no tengo nada en contra de 
Campoamor porque hizo su trabajo como republicana, ha habido otras mujeres que han 
destacado, por ejemplo Isabel de Villena, que es un referente para el feminismo y murió 
hace 500 años y fue la primera mujer que empezó a tener actuaciones concretas en 
temas de la defensa de la mujer, pero es que hay un abanico tan amplio, que me extraña 
que se C’s haya tenido que ir a parar a la república, porque quizás el próximo paso que 
den es que se decidan por ser un partido republicano. No me extrañaría con el tiempo, 
viendo su evolución.

Por  lo  tanto,  a  nosotros  nos  hubiera  gustado  una  coherencia,  y  ponernos  todos  de 
acuerdo en el nombre que se tiene que poner, no me hubiera sorprendido que lo hubiera 
propuesto el PSC-CP o ICV-EUiA-E, incluso si lo hubiera propuesto CIU, seguramente 
hubiera dado el nombre de una feminista catalana i nacionalista, que las ha habido en 
Catalunya, e importantes, pero me sorprende que C’s, realmente hoy den un apoyo a una 
feminista republicana radical, eso es no tener coherencia y por esta misma coherencia 
nosotros nos abstenemos. 

Porque nosotros somos monárquicos, pero aun así no dejamos de reconocer que esta 
señora, en los campos que antes mencionábamos, tiene todo el respeto que se pueda 
tener, pero si nosotros hubiéramos tenido que elegir, pues hubiéramos elegido, pues lo 
que  he  mencionado  antes,  la  primera  muer  que  fue  nombrada  concejal  en  este 
ayuntamiento  o  bien  consensuar  otros  nombres,  que  seguro  nos  hubiéramos  puesto 
todos de acuerdo. Bienvenidos al club de la republica señores de C’s”.

Pren la paraula el Sr. Benedicto (PSC-CP):

“Muchas gracias, intentaré hacer mi intervención con mayor brevedad, aunque el tema se 
merece ser un poco más extenso. 

A mí, la moción me parece muy adecuada, yo creo que tenemos aquí diferentes calles 
con  nombres  tan  ocurrentes  como  los  signos  del  zodiaco  y  quizá  sería  mucho  más 
próximo tener un nombre como la figura de esta mujer. 

Evidentemente, feminista, tampoco creo que sea muy plausible que sea una moción a 
futuro, podríamos llevarlo a término ya, porque hay nombres de calles, que pueden ser 
objeto de cambio porque no representan nada para este pueblo.

También apoyo la  iniciativa de poner una calle  a la  primera concejala  mujer de este 
ayuntamiento  pero  esto  no  quita  para  que  no  nos  fijemos  en  la  figura  de  Clara 
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Campoamor, yo me hago responsable, porque en el hecho de cambiar el nombre a las 
calles alguna responsabilidad debemos tener, y en principio me parece bien. 

Decir también que la coherencia, y evidentemente era una republicana, pero creo que fue 
una de las primeras mujeres que intervino en un plenario en las cortes republicanas, pero 
aparte de todo esto fue también jurista, una persona que prácticamente se sacó el carnet 
de enseñanza para adultos y luego el bachillerato y luego estudio derecho, que fue la 
primera mujer que intervino en el tribunal supremo de este país, la primera mujer jurista 
que llevo un caso al Tribunal Supremo.

También fundo la primera asociación de mujeres juristas de Europa, la sede todavía está 
en Paris, sino recuerdo mal, aparte de ser republicana y feminista, aportó mucho, y por lo 
tanto si hablamos de coherencia, y ahora voy a tirar piedras a mi tejado, porque a veces 
también toca decir la verdad, mire usted cuando esta ley salió a favor, ¿sabe usted quien 
la voto a favor? Pues la derecha y la iglesia, ¿y en contra? Pues nosotros, Victoria Kent, 
se pronunció en contra de esto, y al año siguiente gano la derecha las elecciones, y por lo 
tanto  por  coherencia  tendría  que  votar  usted  a  favor  más  que  yo,  por  lo  tanto  la 
votaremos a favor, gracias”.

Pren la paraula el Sr. Berrnal (C’s):

“Be, no se, estem parlant de coherència i nosaltres entenem que coherència total. Només 
s’ha de mirar el segon punt de l’acord, nosaltres no vàrem estar en contra del nom de la 
plaça de la República, nosaltres ens vàrem abstenir per l’enrenou que podria provocar als 
veïns el canvi de nom, dni, etc... i no pas pel nom de la República. Sr. Luna, ja li avanço 
que a l’assemblea que tindrà C’s, el 3 i 4 de febrer doncs serem progressistes lliberals, li  
dic perquè estem canviant els estatuts, perquè ens estem modernitzant, nosaltres ens 
modernitzem vostès estan ancorats en la prehistòria, i segueixen pel mateix camí.

I, el tercer punt, que crec que es important, com deia el Sr. Benedicto que ho deixem en 
mans de la Junta de Portaveus, que triï les propostes per dur a terme la moció, potser  
alguna plaça que no tingui nom, algun carrer que tingui un nom no adequat... Ho deixem 
en mans de la Junta de Portaveus perquè triï la millor opció, nosaltres votarem a favor”.

Pren la paraula el Sr. Royuela (CIU):

“Nosaltres, a part de coherents, intentarem ser pràctics, per una banda ens importa ben 
poc si  era  Republicana,  si  pensava de dretes,  si  pensava d’esquerres,  si  la  condició 
humana d’aquest personatge mereix, al nostre entendre, que sigui reconeguda amb un 
carrer, amb una plaça o allà on sigui doncs nosaltres votarem a favor. Agraïm les lliçons 
d’història  donades al  Ple, pensem que és una persona que la seva condició humana 
mereix passar a ser recordada i per tant ho tindrem en compte, tal i  com demana la 
moció, en el moment en que s’hagi de posar el nom a algun carrer.

No estem d’acord, en canviar el nom dels carrers, segons ens vagi semblant una o altra 
cosa, perquè això comporta un trasbals al ciutadà, jo abans vivia en un carrer i ara visc  
en un altre, canvia el dni, etc. A veure, si fos el cas que el nostre municipi tingués un 
dèficit  que  no  crec  que  sigui  el  cas,  en  la  moció  ens  diu  “(...)  ante  la  falta  de 
reconocimiento  a  las  mujeres  (..)”  i  al  nostre  municipi  no  hi  ha  una  manca  de 
reconeixement, tot el Francaset du nom de dones insignes. El que preval és la condició 
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humana, sigui del costat que sigui, per tant nosaltres en el moment que s’hagi de posar el  
nom a un carrer, valorarem aquesta petició, perquè és una persona a tenir present.

Des d’aquest punt de vista la moció ens sembla be, fent aquesta objecció que ens sembla 
una mica un copiar i  pegar d’altres llocs,  perquè se’ns diu que tenim una manca de 
reconeixement envers les dones i precisament al nostre municipi entenem que no es així, 
no es el nostre cas, però donem suport a la moció en aquestes condicions”.

Pren la paraula el Sr. Bernal dins el torn de replica (C’s):

“Gràcies, Sr. alcalde. Senyor Royuela, te raó, es una moció general que es presenta a 
diferents municipis. N’hi havia una altra que deia explícitament que en aquest municipi no 
es feia reconeixement a les dones i aquest el vaig anul·lar, perquè si alguna cosa s’ha fet 
envers  les  dones,  ha  estat  aquí  a  Roda,  ara  no  recordo  si  va  ser  en  una  reunió  o 
conversa privada que l’alcalde, va comentar que va ser una iniciativa de l’escola d’adults 
que es posessin noms de dona als carrers, nosaltres afegim valor a les dones i creiem 
que mancava aquest nom, senzillament”.

Pren la paraula el Sr. Benedicto (PSC-CP):

“Be, sempre s’han fet canvis als noms dels carrers, perquè crec que el carrer Joan Carles 
I, no s’ha nomenat sempre així, suposo que abans tenia un altre nom, i es va canviar no 
se en base quins criteris, però be, quan parlem de la condició humana, jo crec que estem 
parlant dels valors humans d’aquesta persona, no sé a quin tipus de condició humana és 
refereix Sr. Royuela, dels valors si, era una persona demòcrata, republicana i evidentment 
va defensar els drets de les dones en aquest Estat, per tant això son valors, però be el  
tema de la condició...”.

Pren la paraula el Sr. Royuela (CIU):

“Li agraeixo, la rectificació i veig que a captat perfectament el sentit, la humanitat d’aquest 
personatge, el que no farem és que pel fet que hi hagin molts personatges que tinguin 
valors humanitaris,  serà posar-li  un nom de carrer  al  nostre municipi  i  canviar tots el 
carrers, com vostè diu. Aquí si que ens parem una mica, només per un sentit pràctic ”.

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“Jo,  per  deixar  el  tema  clar  d’una  vegada,  especifico  que  no  votem  que  NO,  ens 
abstindrem pel tema dels valors humans i tot això. I, perquè, no votem a favor? Perquè 
creiem incongruent que un partit com C’s, proposi a una persona que ha estat fundadora 
del  moviment  republicà  feminista  radical,  que  em dona  igual,  però  mirin,  si  aquesta 
proposta  l’hagués  fet  vostè,  Sr.  Benedicto,  o  vostè,  Sra.  Ramírez,  ho  hagués  trobat 
coherent i  l’únic que estic dient és que no ho trobo coherent del partit  d’on parteix la 
proposta i  entenc que és un partit  amb uns pensaments que possiblement  al  pròxim 
congrés,  de passar de social-demòcrates o liberals,  passaran a neoliberals  i  després 
passaran a republicans.

Jo,  el  que no entenc,  és la  mania  que te el  Sr.  Benedicto,  en sentir-se  de vegades 
l’alcalde d’aquest consistori, i voler contestar. Jo ja li he dit que si la proposta vingués de 
vostè, Sr. Benedicto, o de la Sra. Ramírez, ho veuria més que raonable, però el que no 
veig coherent, ni raonable, és que ho faci un partit que és defineix com a monàrquic”.
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Pren la paraula el Sr. Benedicto (PSC-CP):

“Jo,  defenso el  vot  del  nostre  grup municipal  a la  moció,  no defenso la  moció en si 
mateixa,  ja  tinc els companys de C’s que ho fan immillorablement,  i  quan parlem de 
coherència,  doncs  bé,  vostè  deia  que  no  es  negociaria  mai  amb  la  Generalitat  de 
Catalunya,  i  ara de repent,  per estar  més a prop,  la  Sra.  Vicepresidenta del  Govern 
Central té un despatx a Barcelona, parlar de coherència és el que te.

Si nosaltres haguéssim presentat la moció tampoc hagués estat molt coherent, ja li hem 
explicat abans, nosaltres en el seu moment la vàrem votar en contra, i no vàrem recolzar 
a la Sra. Campoamor, greu error, varen ser els seus d’abans els que varen votar a favor, 
per tant la incoherència la te vostè en posar-se en contra d’aquesta moció, perquè els 
seus votaren a favor”.

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“Simplement és que no entenc a que ve “el cuento” del despatx de la vicepresidenta del 
govern, és com si jo li preguntés  a vostè, com li va la vida al Sr. Pedro Sánchez”.

Finalitzades les intervencions, la proposta es sotmet a votació i  resulta  aprovada per 
majoria, segons el detall següent:

Vots a favor: el Sr. Pere Virgili Domínguez (CIU), la Sra. Teresa Ferré Colet (CIU), la Sra. 
Cèlia  Treserres  Orduña  (CIU),  la  Sra.  Isabel  Mondéjar  Picazo  (CIU),  el  Sr.  Frederic 
Royuela Ammpurdanès (CIU), el  Sr.  Manel  González Jiménez (CIU), el  Sr.  Jose Ibort 
Corvinos (C’s),  el  Sr.  Antonio Bernal Puga (C’s),  el  Sr.  Josep Antoni  Benedicto Conte 
(PSC-CP),  la  Sra.  Laura  Moya  Núñez  (PSC-CP)  i  la  Sra.  Encarna  Ramírez  Peña 
(ICV-EUiA-E).

Abstenció: el Sr. Rafael Luna Vivas (PP-UPR).

En contra: cap.

10.-  CONVENI  ENTRE  EL  DEPARTAMENT  DE  TERRITORI  I  SOSTENIBILITAT, 
L’AJUNTAMENT DE RODA DE BERÀ, EL CONSORCI DE TRANSPORT PÚBLIC DE 
TARRAGONA I L’EMPRESA AUTOCARS PENEDÈS SA PER A LA MILLORA DELS 
SERVEIS DE TRANSPORT DE VIATGERS PER CARRETERA AL MUNICIPI DE RODA 
DE BERÀ

ANTECEDENTS

I. El Departament de Territori i Sostenibilitat està duent a terme una sèrie d'actuacions per 
a la millora de la xarxa de transport públic de viatgers, amb la finalitat d'efectuar una 
assignació més eficient de recursos i permetre a la ciutadania exercir el seu dret a la 
mobilitat.

II. El municipi de Roda de Berà disposa de transport col·lectiu de viatgers, i l’Ajuntament 
és sensible a la necessitat de millorar, fent ús del transport públic, la mobilitat entre els 
diferents nuclis de població del municipi de Roda de Berà, així com amb els municipis 
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veïns de la seva conurbació, per tal de permetre una millor cobertura de les necessitats 
de desplaçament dels seus ciutadans d’una forma més sostenible i eficient. 

III. Autocars del Penedès, SA, és concessionària del servei públic regular de transport de 
viatgers  per  carretera  Vilafranca  del  Penedès  –  Tarragona,  amb  filloles  (V-2962)  de 
competència de la Generalitat de Catalunya. 

IV. El Consorci de Transport Públic de Tarragona, Autoritat Territorial de la Mobilitat del 
Camp de  Tarragona,  en  virtut  de  les  seves  atribucions  en  relació  al  sistema  tarifari 
integrat, considera positiva la posada en marxa d’aquestes actuacions de millora en els 
serveis de transport públic de viatgers que atén, bàsicament, el municipi de Roda de Berà 
i els seus nuclis, que formen part del sistema tarifari integrat del Camp de Tarragona.

V. Tant l’Ajuntament de Roda de Berà, com el Departament de Territori i  Sostenibilitat 
consideren necessari plantejar una adaptació de les condicions de prestació dels serveis 
de transport interurbà de viatgers per carretera que garanteixin el dret de mobilitat dels 
habitants  d’aquests  nuclis  de  població,  tant  pel  que  fa  als  desplaçaments  dins  del 
municipi  com  des  dels  diversos  barris  als  municipis  propers,  amb  una  coordinació 
adequada  dels  desplaçaments  urbans i  interurbans  optimitzant  al  màxim la  xarxa  de 
transport existent.

Alhora, cal subratllar que l’Ajuntament de Roda de Berà, tot i la seva la seva competència 
en relació amb la prestació del transport públic urbà de viatgers atribuïda a l’article 66 del 
Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i 
de  règim  local  de  Catalunya,  opta  perquè  la  connexió  entre  els  diferents  nuclis  de 
població del seu terme municipal mitjançant transport públic es porti a terme amb la forma 
expressada en aquest Conveni.

VI.  D’acord  amb  les  consideracions  exposades,  es  planteja  la  necessitat  d’establir, 
mitjançant aquest Conveni, un marc de col·laboració que permeti la millora dels serveis 
de transport per carretera que comuniquen els diversos nuclis del municipi de Roda de 
Berà, així com la connexió del municipi amb l’estació de tren de Sant Vicenç de Calders, 
ubicada al municipi de El Vendrell, amb una oferta de serveis adaptada a la demanda i 
necessitats de transport detectats amb una major coordinació de la mobilitat  urbana i 
interurbana per tal d’afavorir l’eficiència i racionalitat dels mitjans emprats. Tanmateix, cal 
fixar un règim de finançament estable que garanteixi l'equilibri  econòmic necessari per 
assolir uns nivells correctes de prestació del servei en benefici de les persones usuàries.

Formen part del conveni un total de 6 annexos, relatius a (1) la descripció de la línia; (2) 
tarifes,  contemplant-se la  incorporació al  sistema tarifari  integrat  de la Generalitat;  (3) 
pressupost de despeses; (4) model de presa de raó; (5) indicadors de qualitat del servei i 
(6) projecte de servei. El contingut de tots ells s’especifica en la memòria justificativa. 

FONAMENTS DE DRET:

Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local (LBRL).

Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic (LRJSP).
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Reglament (CE) 1370/2007 del Parlament Europeu i del Consell de 23 d’octubre de 2007 
sobre els serveis públics de transport  de viatgersper ferrocarril  i  carretera pel  que es 
deroguen els Reglaments (CEE) 1191/69 i (CEE) 1107/70 del Consell.

Directiva 2004/17/CE (LCEur 2004,1836).

Real Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre pel que s’aprova el Text Refós de la 
Llei de Contractes del Sector Públic.

LLEI  12/1987,  de  28  de  maig,  de  regulació  del  transport  de  viatgers  per  carretera 
mitjançant vehicles de motor.

DECRET 319/1990, de 21 de desembre, pel qual s'aprova el Reglament de la Llei de 
regulació  del  transport  de  viatgers  per  carretera  mitjançant  vehicles  de  motor.Per  tot 
l’exposat, a la vista de la documentació que integra l’expedient, aquesta regidoria, previ 
dictamen de la Comissió informativa d’hisenda, governació, ciutadania, transparència i 
ocupació, PROPOSA AL PLE l’adopció dels següents ACORDS:

PRIMER.-  Aprovar  el  Conveni  entre  el  Departament  de  Territori  i  Dostenibilitat, 
l’Ajuntament de Roda de Berà, el Consorci de Transport Públic de Tarragona i l’empresa 
Autocars Penedès SA per a la millora dels serveis de transport de viatgers per carretera 
al municipi de Roda de Berà, així com els seus annexos.

SEGON.- Aprovar la despesa plurianual següent: EXERCICI

2017
2018
2019
2020

En cas de prorroga, caldrà adoptar un nou acord de l’òrgan competent, per autoritzar la 
despesa plurianual que, si s’escau, es derivi de la pròrroga.

TERCER.-  Publicar aquest  acord en el  BOP de Tarragona, amb indicació que el  text 
íntegre del conveni es pot consultar a la plana web municipal.

QUART.- Notificar  el  present  acord  al  Departament  de  Territori  i  Sostenibilitat  de  la 
Generalitat  de Catalunya, al  Consorci  de Transport  Públic de Tarragona i  a l’empresa 
Autocars Penedès SA.

CINQUÈ.- Facultar  a l’alcalde per a la  realització  de tots els  actes necessaris  per al 
desplegament del present acord.

SISÈ.-  Comunicar  l’adopció  del  present  acord  als  departaments  de  serveis  jurídics, 
serveis econòmics i serveis tècnics als afectes oportuns

Un cop llegida la proposta, l’alcalde dóna la paraula als portaveus perquè, si s’escau, 
procedeixin a realitzar les valoracions que considerin oportunes i formulin explicació del 
vot a la proposta portada a consideració del Ple.

Acta de la sessió ordinària 14/2016 del Ple de data 22.12.2016



3

La Sra. Ramírez (ICV-EUiA-E) pren la paraula:

“Está  claro  que se va a  mejorar  el  servicio,  con este  convenio  pero  todavía  quedan 
lagunas que se tendrían que cubrir, como por ejemplo el trayecto de la playa y con más 
hincapié en los meses de verano. Yo sé que se está trabajando y que es verdad que se 
ha mejorado bastante, pero hay el tema también del transporte escolar, que no se bien 
como acaba de quedar el tema, por lo tanto reconozco el esfuerzo, pienso que se está 
trabajando bien, pero optare por la abstención”.

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“A favor”.

Pren la paraula el Sr. Benedicto (PSC-CP):

“Muchas gracias, Sr. Alcalde. Nuestro grupo siempre ha sido muy sensible con este tema 
del  transporte,  como  servicio  público  que  necesita  este  municipio,  sabemos  que  no 
tenemos competencias en este ámbito, y cogemos competencias que no nos son propias, 
como en otros muchos servicios, puesto que este no es el único.

Todo y que hay una mejora, una iniciativa o reflexión que hizo nuestro grupo, que era 
establecer un autobús lanzadera, que creo que se recoge, y parece que es positivo, nos 
queda alguna duda. Nos integraremos o no en el servicio metropolitano de Tarragona? y 
si  es así,  en  qué lugar  se  pueden comprar  las tarjetas,  puesto  que sé,  que pueden 
recargar pero no comprar.

Los horarios nos parecen un poco cortos, de cara a la tarde dirección Barcelona. Se 
mejora el servicio por las mañanas y hay algo que no se mejora en absoluto que es el 
problema de la comunicación e integración, entre la zona de costa y la zona del núcleo de 
Roda, creo que tiene un servicio insuficiente, conjuntamente con el servicio escolar. Por 
ejemplo  de  Costa  Dorada  hacia  el  pueblo,  Barà,  Mar  y  Sol,  tenemos un servicio  de 
transporte escolar que en algunos casos nos lleva a recorrer el espacio que va desde 
aquí a la carretera, y San Vicente de Calders, con lo que damos unos paseos a nuestros 
escolares que no tendrían que ser.

Justamente esto va en colación con los servicios. En la zona de la costa se han suprimido 
servicios, como es el caso del CAP, y obligamos a sus vecinos a subir al pueblo para sus 
visitas médicas, si la unimos a un transporte que no es el mejor, y no es eficiente, lo que 
estamos es restringiendo capacidad de tiempo de respuesta y de estar pendientes de los 
horarios de los autobuses cuando la frecuencia no es la adecuada.

Aun con todo lo dicho, creemos que es un paso importante, un paso positivo, pero no es 
el paso definitivo, vamos a votar a favor, porque es un paso adelante, pero aún queda 
mucho camino que recorrer, se le tiene que dar muchas más vueltas, creo que el tema se 
tiene que tratar con más cariño, y tratarlo presupuestariamente como se merece, muchas 
gracias”.

Pren la paraula el Sr. Bernal (C’s):
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“Gràcies, Sr. alcalde, abans d’emetre el vot, jo voldria fer una pregunta: Amb aquest tema 
donen  vostès  per  solucionada,  la  moció  que nosaltres  vàrem presentar  en relació  al 
transport interurbà?”

Pren la paraula el Sr. Royuela (CIU):

“És un tema, que mai acabarà d’estar solucionat”.

 Pren la paraula el Sr. Bernal (C’s):

“Per tant continuaran treballant, perquè els autobusos pugin a Roda? Era una pregunta”.

L’alcalde comenta que aquesta és la finalitat del Conveni Marc.

Pren la paraula el Sr. Bernal (C’s):

“Be, per tant estem parlant del transport urbà de Roda de Berà. Jo no diré res més del  
que ja han dit els meus companys, sobretot el partit socialista i esquerra unida, si que és 
veritat que s’ha millorat, però queda molt per fer, suposo que continuaran treballant, però 
el tema de la connexió de la zona de la platja amb el poble, doncs si que trobem que a 
partir de les 20.00 hores o 19:30, hauran de continuar anant a recollir en cotxe particular 
o caminant, per això insistim amb la moció que vàrem presentar en el seu dia C’s sobre el 
transport  interurbà,  la  continuem  treballant  per  aconseguir  que  totes  les  línies 
Tarragona-Vendrell  i  Vendrell-Tarragona  pugin  a  dalt  al  poble  com  ja  es  fa  a  molts 
municipis del voltant, doncs millor que millor, de totes maneres, és una millora, i per tant 
votarem a favor”.

Pren la paraula el Sr. Royuela (CIU):

“El  nostre  vot  serà  favorable,  es  un tema que tractem amb molt  de  “carinyo”  estem 
destinant molts recursos, no només econòmics, és un servei deficitari,  tenim a la Sra. 
Interventora que ens ho pot aclarir. És deficitari i per tant és fan passes poc a poc, ara 
estem en el pas de la interconnexió, és a dir, connectar el municipi amb totes les xarxes 
que tenim aquí al municipi, ens agradaria tenir una N-340 millor, millor accés a l’autopista, 
al tren, sobretot a l’àrea de platja, ara amb el que estem treballant, és interconnectar 
d’aquesta manera el que aconseguim és moltes interconnexions amb aquest aspecte i 
evidentment com diu el Sr. Bernal, això és un tema de no acabar mai.

No és un tema només de Roda, sinó també de les rodalies, és un tema del que es parla i 
esta sotmès a una revisió constant, per això ho tractem amb el “carinyo” que podem, 
intentar fer un pas endavant que permeti al ciutadà obtenir un millor servei, que ens fa 
grans com a poble, per tant el valorem molt positivament i el votarem a favor”.

Finalitzades les intervencions, la proposta es sotmet a votació i  resulta  aprovada per 
majoria, segons el detall següent:

Vots a favor: el Sr. Pere Virgili Domínguez (CIU), la Sra. Teresa Ferré Colet (CIU), la Sra. 
Cèlia  Treserres  Orduña  (CIU),  la  Sra.  Isabel  Mondéjar  Picazo  (CIU),  el  Sr.  Frederic 
Royuela  Ampurdanès  (CIU),  el  Sr.  Manel  González  Jiménez  (CIU),  el  Sr.  Jose  Ibort 
Corvinos (C’s),  el  Sr.  Antonio Bernal Puga (C’s),  el  Sr.  Josep Antoni  Benedicto Conte 
(PSC-CP), la Sra. Laura Moya Núñez (PSC-CP) i el Sr. Rafael Luna Vivas (PP-UPR).
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Abstenció: la Sra. Encarna Ramírez Peña (ICV-EUiA-E).

En contra: cap.

11.- APROVACIÓ DEL TEXT DEFINITIU DEL CONVENI URBANISTIC A SUBSCRIURE 
ENTRE L’AJUNTAMENT DE RODA DE BERÀ I L’ENTITAT URBANISTICA DEL ROC 
DE SANT GAIETÀ.

El Ple de la Corporació en la sessió ordinària de data 27 d’octubre de 2016, va aprovar el  
text  inicial   del  conveni  urbanístic  a subscriure entre l’Ajuntament  de Roda de Berà i 
l’entitat urbanística de col·laboració del Roc de Sant Gaietà.

Que el text inicial  del Conveni Urbanístic ha estat exposat al públic durant el termini de 
vint  dies,  mitjançant  la  inserció  d’anuncis  en  el  Butlletí  Oficial  de  la  Província  de 
Tarragona núm. 217 de data 15 de novembre de 2016, en el Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya núm. 7246 de data 14 de novembre de 2016 i en el Diari de Tarragona de 
data 17 de novembre de 2016.

Que de forma simultània al tràmit d’informació pública, s’ha practicat el tràmit d’audiència 
a l’entitat  Urbanística Col·laboradora del Roc de Sant Gaietà, mitjançant notificació de 
l’acord per tal  que com a part  interessada manifesti  la seva acceptació, objeccions o 
renúncia.

Durant el termini d’exposició pública i simultània audiència als interessats, s’ha presentat 
la següent al·legació per part de l’entitat Urbanística de Conservació de la Urbanització “ 
Roc de Sant Gaietà”, amb el contingut següent:

-RE 5685-2016 de data 18 de novembre de  2016.

Modificació   de  la  clàusula  primera,  amb  proposta  d’incorporació  del  següent 
paràgraf de nova redacció, que es ressalta,  segons s’indica:

“L’entitat de conservació del Roc, se seguirà fent càrrec de  les funcions pròpies d’una  
entitat  urbanística i  es farà càrrec dels costos de personal i  despeses materials  que  
siguin necessaris per a garantir el desenvolupament de les següents tasques i el bon  
funcionament dels serveis que s’indiquen:
-Manteniment del viari i de la senyalització, incloent-hi la reposició d’elements. 
-Neteja viària i buidatge de papereres.
-Manteniment de l’enllumenat públic (canvi lluminàries, avaries...).
-Jardineria: manteniment, poda, reposició elements i espècies arbòries .
-Tractament i control de plagues.
-Manteniment i reposició d’elements propis de la urbanització.
-Manteniment del mobiliari urbà i reposició dels elements”

“El compromís del manteniment a càrrec de l’entitat  de conservació del  Roc es  
limitarà al seu pressupost ordinari de manteniment, per les despeses i inversions  
que superin el pressupost, no serà d’aplicació aquest conveni de col·laboració.”
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Modificació del darrer punt de la clàusula segona, amb proposta de nova redacció, 
que es ressalta,  segons s’indica:
Substituir el següent punt:

“l’Ajuntament podrà sol·licitar aquelles subvencions que consideri adients i que s’adeqüin 
a les necessitats concretes d’interès general  a l’àmbit  del  Roc de Sant  Gaietà,  previ 
informe no vinculant de l’entitat”.

“L’Ajuntament  es  compromet  a  sol·licitar  subvencions  a  les  institucions  
superiors( Consell Comarcal, Diputació, Generalitat...) o qualsevol altre institució  
que  cregui  convenient,  dintre  de  les  convocatòries  que  aquestes  institucions  
puguin convocar, per portar a terme obres de reparació, restauració o millora de les  
obres dins de la Urbanització Roc de Sant Gaietà, les quals, per la seva importància 
o envergadura no pugin ser  assumides pels veïns de la Urbanització,  tenint en  
compte, a més, que el Roc de Sant Gaietà, per la seva tipologia arquitectònica i  
constructiva , té elements Urbanització, tenint en compte, a més, que el Roc Sant  
Gaietà,  per  la  seva  tipologia  arquitectònica   i  constructiva,  té  elements  que  es  
poden considerar Patrimoni de tots i  que sense les esmentades subvencions o  
ajuts, el seu deteriorament i fins i tot pèrdua, seria inevitable”.

Vist l’Informe Jurídic de data 19 de desembre de 2016 que consta a l’expedient i que 
proposa l’estimació parcial de les al·legacions presentades.

Sent  que resta  acreditat  a  l’expedient  que s’ha  mantingut  la  negociació  amb l’entitat 
Urbanística del Roc de Sant Gaietà  pel que fa a la proposta presentada de modificació 
de la clàusula primera del text inicial del conveni de col·laboració a subscriure.

D’acord  amb els  antecedents  exposats  i  els  documents  que  s’integren  a  l’expedient, 
aquesta Alcaldia, proposa al Ple de la Corporació l'adopció del següent 

ACORD:

PRIMER.- Estimar parcialment les al·legacions presentades per l’entitat de Conservació 
del  Roc  de  Sant  Gaietà,  en  el  sentit  que  determina  l’Informe  jurídic  de  data  19  de 
desembre de 2016 que s’incorpora a l’expedient i APROVAR el text definitiu del conveni 
de col·laboració  a  subscriure  entre  l’entitat  de  conservació  del  Roc de Sant  Gaietà  i 
l’Ajuntament  de  Roda  de  Berà,  incorporant  les  modificacions  que  s’indiquen,  sent  la 
redacció definitiva de la clàusula primera la resultant de la negociació  mantinguda amb 
els interessats:

Modificació   de  la  clàusula  primera.  Text  definitiu  amb  incorporació  paràgraf 
ressaltat:

“L’entitat de conservació del Roc, se seguirà fent càrrec de  les funcions pròpies d’una  
entitat  urbanística i  es farà càrrec dels costos de personal i  despeses materials  que  
siguin necessaris per a garantir el desenvolupament de les següents tasques i el bon  
funcionament dels serveis que s’indiquen:
-Manteniment del viari i de la senyalització, incloent-hi la reposició d’elements. 
-Neteja viària i buidatge de papereres.
-Manteniment de l’enllumenat públic (canvi lluminàries, avaries...).
-Jardineria: manteniment, poda, reposició elements i espècies arbòries .
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-Tractament i control de plagues.
-Manteniment i reposició d’elements propis de la urbanització.
-Manteniment del mobiliari urbà i reposició dels elements”

Totes aquelles altres despeses que no siguin ORDINÀRIES, com seria el cas de les  
noves  inversions,  que  es  puguin  generar  en  relació  als  serveis  que  assumeix  
l’entitat,  s’hauran de tractar al marge del present conveni,  entenent que l’entitat  
LIMITA la  seva  actuació  a  les  tasques  ORDINÀRIES enumerades  en  la  present  
clàusula.

Modificació  del  darrer  paràgraf  de  la  clàusula  segona.  Substitució  pel  següent 
redactat:

L’Ajuntament es compromet a sol·licitar subvencions a les institucions superiors( Consell  
Comarcal,  Diputació,  Generalitat...)  o  qualsevol  altre  institució  que cregui  convenient,  
dintre de les convocatòries que aquestes institucions puguin convocar, per portar a terme 
obres de reparació, restauració o millora de les obres dins de la Urbanització Roc de Sant  
Gaietà, les quals, per la seva importància o envergadura no pugin ser assumides pels  
veïns de la Urbanització, tenint en compte, a més, que el Roc de Sant Gaietà, per la seva  
tipologia arquitectònica i constructiva , té elements Urbanització, tenint en compte, a més,  
que el Roc Sant Gaietà, per la seva tipologia arquitectònica  i constructiva, té elements  
que es poden considerar Patrimoni de tots i que sense les esmentades subvencions o  
ajuts, el seu deteriorament i fins i tot pèrdua, seria inevitable.

SEGON.-  Publicar  en  el  Butlletí  Oficial  de  la  Província  de Tarragona,  el  text  definitiu 
complet del Conveni Urbanístic i traslladar al  Departament de Territori i sostenibilitat, el  
conveni  aprovat  definitivament,  a  l’objecte  que  l’insereixi  a  l’instrument  de  divulgació 
telemàtica del planejament urbanístic de la Generalitat, als efectes previstos a l’art. 104 
del TRLUC.

TERCER.-  Notificar  el  present  acord  als  interessats  i  facultar  a  l'  Alcaldia  per  a  la 
signatura del mateix, que es formalitzarà mitjançant document administratiu.

Pren la paraula la Sra. Secretària, explicant que la proposta a diferència de l’anterior no 
ha estat dictaminada per la comissió informativa, però si es va explicar als representants 
del diferents grups municipals que estaven presents, així mateix, informa que el dimecres 
es  va  rebre  un  correu  electrònic,  amb  tota  la  documentació  de  l’expedient  perquè 
poguessin formar  la seva voluntat de vot.

Aquest conveni deriva de l’acord de 27 d’octubre d’aquest mateix Plenari, que va aprovar 
el text inicial d’un conveni urbanístic, a subscriure entre l’ajuntament de Roda de Berà, i 
l’Entitat  Urbanística  del  Roc,  aquesta  proposta  de  conveni  es  va  publicar  tal  i  com 
determina la normativa, per termini de 20 dies perquè es formulessin al·legacions, i en 
aquest cas era imprescindible que existís una fase de negociació amb els afectats. Es va 
presentar una al·legació per part de l’Entitat Urbanística, que es basava bàsicament en 
modificar dues clàusules. 

S’ha arribat a un acord, i s’esperava signar l’acord el dilluns, però no ha estat possible. 
No obstant, ambdues parts han prestat la seva conformitat amb la nova proposta de text 
mitjançant correu electrònic i telefònicament, i, per correu electrònic, queda acreditat que 
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existeix  acord  entre  les  dues  parts,  per  incorporar  les  dues  modificacions  que  es 
pretenien.

Un cop llegida la proposta, l’alcalde dóna la paraula als portaveus perquè, si s’escau, 
procedeixin a realitzar les valoracions que considerin oportunes i formulin explicació del 
vot a la proposta portada a consideració del Ple.

La Sra. Ramírez (ICV-EUiA-E) pren la paraula:

“A favor”

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“A favor”

Pren la paraula el Sr. Benedicto (PSC-CP):

“Nosaltres  ens abstindrem,  una  de les qüestions  que vàrem posar  de rellevància  en 
aquell moment va ser que aquest tipus de manteniment per a mi no és ordinari, perquè no 
aclareix  gaire  cosa,  i  per  tant  tenim  els  mateixos  dubtes  que  teníem  llavors,  i  ens 
abstindrem”.

Pren la paraula el Sr. Ibort (C’s):

“A favor”

Pren la paraula el Sr. Royuela (CIU):

“A favor”

Finalitzades les intervencions, la proposta es sotmet a votació i  resulta  aprovada per 
majoria, segons el detall següent:

Vots a favor: el Sr. Pere Virgili Domínguez (CIU), la Sra. Teresa Ferré Colet (CIU), la Sra. 
Cèlia  Treserres  Orduña  (CIU),  la  Sra.  Isabel  Mondéjar  Picazo  (CIU),  el  Sr.  Frederic 
Royuela  Ampurdanès  (CIU),  el  Sr.  Manel  González  Jiménez  (CIU),  el  Sr.  Jose  Ibort 
Corvinos (C’s), el Sr. Antonio Bernal Puga (C’s), el Sr. Rafael Luna Vivas (PP-UPR) i la 
Sra. Encarna Ramírez Peña (ICV-EUiA-E).

Abstenció: el Sr. Josep Antoni Benedicto Conte (PSC-CP) i la Sra. Laura Moya Núñez 
(PSC-CP).

En contra: cap

B) CONTROL DE LA RESTA D’ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ:

10. Donar compte dels Decrets d’Alcaldia del número 2016001508 al 2016001667 
ambdós inclosos.
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Es dóna compte dels decrets de l’alcaldia de l’anterior sessió plenària, donant-se per 
assabentats tots els regidors.

11.  Donar compte dels  Decrets  d’Alcaldia  GESTIONA del  número 2016001668 al 
2016001868 ambdós inclosos.

Els Regidors es donen per assabentats.

12. Donar compte de les Juntes de Govern Local:

Els regidors es donen per assabentats.

C) PRECS I PREGUNTES.

Pren la paraula el Sr. Royuela per donar contesta a les preguntes formulades a l’anterior 
Ple ordinari:

“Primer de tot, fer una aclariment respecte el tema del transport, perquè algú ha preguntat 
per les targetes, si que es podran adquirir aquí al municipi. Es podran adquirir aquí al 
municipi, sinó recordo malament en un parell d’establiments”

Pren  la  paraula  el  Sr.  Alcalde  i  aclareix  que  els  establiments  seran  els  mateixos  de 
sempre, per no donar publicitat ni noms comercials, i que  com ens incorporem a l’ATM, 
també ens podrem acollir als “bonos” de viatges que hi pugui haver, als que fins ara no 
s’hi podia accedir”.

Pren la paraula el Sr. Royuela (CIU):

“Entrem  doncs,  a  contestar  les  preguntes  començant  per  les  del  grup  municipal 
d’ICV-EUiA-E, que ens preguntava pel tema de la oficina de l’habitatge municipal, ens 
exhortaven a tirar-ho endavant, i se’ns preguntava com estava el tema.

Doncs bé, de moment ho tenim una mica de cap per avall, estem fent el trasllat de la 
policia, estem tractant el tema de l’oficina d’atenció al ciutadà, i estem traslladant serveis 
cap a la planta baixa de l’ajuntament, en aquest entorn és on volem ubicar aquest servei, 
que sigui en un primer moment una oficina que tingui virtualitat pel ciutadà i la vagi a 
visitar, emprendrem accions per estudiar aquest tema, en el sentit de treballar més tot 
aquest  tema del  cens que tenen el  bancs i  actualitzar-lo,  tenir-lo  molt  més present  i 
buscar una mesura que faci que els bancs posin en lloguer social aquests habitatges, així 
com veure els mecanismes d’altres ajuntaments per veure com funcionen, perquè sembla 
que no estan donant el resultant que s’esperava.

Intentarem vincular-ho amb el tema de l’ocupació, el tema de l’ocupació el tenim bastant 
“controlat”, i això anava una mica per una pregunta que va fer el Sr. Luna, a la comissió 
d’ocupació, i estem intentant treballar en totes les vessants, i destinar una persona que 
aglutini tota aquesta informació i tirar-ho endavant, si tot això acaba en una oficina de 
l’habitatge millor que millor, però ara per ara ho intentarem vincular a l’OAC, no hi haurà 
cap cartell, però si  que les persones que hi formen part, poden anar recollint aquesta 
informació i recopilar-la.
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El següent punt, es feia referència al tema d’una visita de la Consellera de Treball, però li 
retorno la paraula al Sr. alcalde, ja que ell ho contestarà molt millor.

Pren la paraula el Sr. Alcalde:

“Sí, ja que anava dirigida cap a la meva persona, la contestaré jo mateix.  La pregunta 
deia  el  següent:  El  passat  cap  de  setmana  Roda  de  Berà  va  rebre  la  visita  de  la  
Consellera de Treball i Benestar Social de la Generalitat de Catalunya, per fer una visita  
de caire privada a un centre de dia local.  Quan vostès van tenir constància oficial,  a  
l’ajuntament i l’alcaldia, d’aquesta visita? I, per quin conductes els hi va arribar?”

Be,  comentar  que no  és  una visita  privada,  quan es  desplaça  una  Consellera  de la 
Generalitat de Catalunya a un municipi, i a un edifici municipal, no es pot considerar visita 
privada. No obstant, si que es cert que el primer coneixement jo el vaig tenir, com diuen 
els periodistes, “off de record”. Una vegada assabentat que existia aquesta possibilitat de 
que la Consellera visités el  municipi  un diumenge al matí,  vaig posar-me en contacte 
telefònicament amb el director dels serveis territorials de Benestar i Família a Tarragona, 
que es diu Francesc Tarragona, el qual em va confirmar la visita de la Consellera i li vaig 
mostrar la sorpresa que l’ajuntament no s’hagués assabentat de la seva visita.

El fet és que varen reconduir el tema i el mateix dia vaig rebre una trucada del gabinet de 
la Consellera, demanant disculpes pel procediment utilitzat, i posant-se a disposició de 
l’ajuntament, i com no potser d’altra manera, vàrem coordinar la visita, i vàrem quedar 
que la Consellera visités primer de tot l’ajuntament i és fes una breu reunió amb ella, i 
després la vàrem acompanyar al Centre de Dia de l’ajuntament de Roda de Berà.

Vàrem ser rebuts per la direcció de l’empresa, amb més amabilitat per part d’uns que 
d’altres per part de l’empresa que és l’adjudicatària de la gestió del Centre de Dia de 
l’ajuntament de Roda de Berà, crec que ho he dit prou clar  i prou alt que el Centre de Dia 
és de l’ajuntament de Roda de Berà, i queda, crec, contestada la pregunta, per tant la 
visita  no  va  començar  com  volíem,  però  finalment  va  ser  prou  correcte  el  tema 
protocol·lari”

Continua amb les respostes el Sr. Frederic Royuela (CiU):

“La segona pregunta per part del PP-UPR, feia referència a les obres del parc annex a la 
Llar  de  Jubilats  i  se’ns  demanava  que  portéssim  l’acta  de  la  Llar  de  Jubilats  i  que 
constatéssim si  a l’acta hi  havia un acord de Junta unitari  on es feia constar que no 
estaven d’acord amb el que s’estava fent allà.

“El que hem fet, és demanar l’acta i ens l’han facilitat. Jo el que puc fer és llegir-vos el  
punt i poder tancar la polèmica o no, no ho sé. Però el punt diu el següent: (..) que des de 
l’ajuntament ens han proposat que els cedim el tros de terra en el qual està situada la  
pista de la petanca per poder ampliar el parc dels nens. Per unanimitat s’ha decidit que  
no, hi han fet una contraproposta. Demanem a l’ajuntament que arrangi aquesta zona  
perquè els socis la puguin aprofitar(...). Això és el que diu el punt de l’ordre del dia, en tot 
cas,  estaven equivocats en el  moment  que ells  havien de cedir  aquell  tros de terra, 
perquè ells no tenen cap tros de terra, però al final es va fer la contraproposta i sembla 
ser que el tema va tirar endavant.
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La següent pregunta, també del PP-UPR, feia referència al tema del projecte aquell que 
hi  havia  en  l'any  2002  de  fer  un  museu  de  cotxes  al  municipi.  Se’ns  preguntava 
concretament, que s’ha fet d’aquell projecte, si està descartat o aparcat o està guardat o 
abandonat o encara hi ha alguna intenció de què sigui algun altre, algun dia, o una altra  
realitat. Bàsicament, si pensem tirar-ho endavant o no.

Val a dir que, el projecte com a tal, ja he dit al començament, que és del 2002, per tant la 
seva validesa està totalment descartada com a projecte en si, urbanístic o d’execució o 
un projecte constructiu, estaria totalment desfasat. Com a idea sempre la tenim present, 
sembla que ens consta que el Sr. Magrinyà encara tindria a disposició de l’ajuntament la 
seva col·lecció. Com a idea no la descartem mai. 

Ara bé, és un tema que s’ha de valorar,  s’ha de passar pel sedàs de les possibilitats 
d’inversió que actualment tenim, hem tingut avui un punt en el qual hem hagut de destinar 
part d’un superàvit a liquidar un deute. Aquest és el panorama en què ens estem movent, 
com a idea, evidentment, no està descartada, tots valoraríem molt positivament que es 
pogués fer o que es pogués tirar endavant un projecte en el sentit de projecte de museu 
com aquest. El que es va fer en el seu dia, evidentment, s’hauria de repensar però està 
totalment, aquell projecte, descartat. La idea, insisteixo, sempre està “guardadeta”, si pot 
sortir a la llum, perfecte.

També se’ns preguntava sobre el cost del muntatge i organització del tema de l’Agrofira i 
si es tenia previst d’organitzar-la i ja de pas se’ns preguntava, relacionat amb això, si es 
tornaria a fer la ruta de tapes, hi havia una mica de crítica en el tema dient que l’Agrofira 
havia anat malament i la ruta de tapes era molt exitosa. 

En concret, en el tema de l’Agrofira, es va proposar la participació a totes les empreses 
del municipi i com no podia ser d’una altra manera, em sembla que al final van ser tres  
els establiments del municipi que hi van participar. El cost efectiu d’aquest servei ha estat 
de 2.100€ i si  està previst  o no organitzar-la, doncs igual que el museu de cotxes, si  
finalment hi ha més voluntat per part del gremi de restauradors de prestar col·laboració a 
l’ajuntament en aquest tipus d’activitat, doncs es tornarà a oferir. 

El tema de la ruta de tapes, però, ja ens hi estem trobant, per això dic que si finalment els 
restauradors volen fer aquest tipus d’activitats. Per què?, perquè la ruta de tapes si es pot 
dir que és exitosa, però en el moment que se’ls està demanant a veure qui tira endavant 
aquest carro o qui organitza, no s’està posant ningú al davant, estan disposats d’alguna 
manera a participar, però a l’hora d’organitzar-ho, doncs sembla ser que ara per ara no hi 
ha ningú al  davant.  Nosaltres el  que fem és intentar incentivar-los perquè vagin fent 
aquest tipus d’activitats que creiem beneficiós pel municipi, ja que és el teixit associatiu el 
que ha d’acabar de mantenir aquest batec, si és així, finalment es tirarà endavant aquest 
tipus d’activitats.

També li tornaré a donar la paraula a l’Alcalde perquè, sembla ser, que no va quedar prou 
clara l’explicació del tema de l’estàtua de l’homenatge i reconeixement a Fèlix Martorell, 
jo  sé  que,  en  el  seu  dia,  l’alcalde  va  fer  una  explicació  d’aquest  tema  quan  es  va 
inaugurar,  sembla  ser,  que  per  al  representant,  en  aquest  cas  del  PP-UPR,  no  era 
suficientment convincent, però no sé fins a quin punt l’hem de convèncer d’un criteri, en 
tot cas li passo la paraula a l’alcalde, sembla ser, que el desacord estava en l’estàtua en 
si que s’havia de col·locar. Bust si o estàtua no, no ho sé, en tot cas que l’Alcalde doni la  
seva explicació.”
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Pren la paraula el Sr. Pere Virgili (CiU):

“Se’ns  preguntava,  el  següent:  “no  hagués  estat  més  encertat  col·locar  un  bust  de 
l’alcalde Sr. Martorell que perdurés per sempre i no el que es va decidir posar? Per cert,  
sembla que s’havia fet bastants anys abans de pensar en l’homenatge, ens consta que  
així és, i que segons el criteri de moltes persones no el representa. Vostè ho va explicar” 
(referint-se  a  mi),  ....  en  resum demanaven una explicació  “convincent”  sobre  aquest 
tema.

Torno a reiterar.  Evidentment, són punts de vista diferents, evidentment, que es podia 
haver fet un bust, clar que si, es podia haver fet una pedra, es podia haver fet qualsevol 
cosa en commemoració. El criteri, dic que el compartim, evidentment que el compartim tot 
i que no és idea nostra, no és idea d’aquest govern, és idea de l’anterior alcalde, el Sr. 
Pere Compte i de la regidora en aquell moment, la Sra. Cori Virgili, de fa ja uns quants 
anys, que no es va poder portar a terme per les dificultats econòmiques que ens varem 
trobar a l’ajuntament. 

L’estàtua que va  fer  l’artista  Sr.  Manuel  Romaní  a  la  seva  interpretació  de quant  va 
conèixer a qui era la persona de Fèlix Martorell, està feta des de fa gairebé 10 anys, no la 
fosa  en  bronze  que  s’ha  fet  ara,  que  es  va  fer  tot  just  unes  setmanes  abans  de 
col·locar-la. 

És un tema d’opinió i de criteri, no hi ha res més a dir, pot ser amb altre alcalde o amb un 
altre govern li hauria agradat més un bust. Res més a dir que això, entenc que no hi ha 
més explicacions a donar. Gràcies.”

Continua amb les respostes el Sr. Frederic Royuela (CiU):

“El següent torn de respostes va referida al PSC-CP”.

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“Falta una resposta a una pregunta que vam fer. Dir que l’ajuntament organitzava una 
festa en el bar Mediterrani.”

Pren la paraula el Sr. Pere Virgili (CiU):

“Era en l’altre plenari Sr. Luna.”

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“Aprofito perquè el  que vaig dir,  Bar Mediterraneo, fiesta del Mediterraneo (mostra un 
cartell  al  Plenari).  No  és  per  res,  però  dic,  que  si  hem de  fer  publicitat  de  tots  els 
establiments, ho fem i organitza l’ajuntament. És veritat que era en l’anterior ple, és veritat 
que  va  quedar  en  dubte,  però  això  està  claríssim,  això  és  claríssim,  aquí  posa  que 
organitza l’ajuntament de Roda de Berà.”

Pren la paraula el Sr. Pere Virgili (CiU):
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“Si  em permet?  (el  Sr.  Luna li  mostra  el  cartell)  Quan els  rètols els  fa  imprimir  i  els  
dissenya l’ajuntament de Roda de Berà es posa el seu escut, el logotip de l’ajuntament, 
l’escut municipal. Conec el cartell. És una activitat feta davant d’un establiment en una via 
pública a la plaça del Mediterrani, davant d’un establiment, igual que s’organitzen moltes 
altres activitats lúdico-festives davant de molts altres establiments del municipi.”

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“L’únic que demanem, és que tingui la igualtat d’oportunitats tothom.” 

Pren la paraula el Sr. Pere Virgili (CiU):

“Molt  bé,  nosaltres  com  Ajuntament  organitzem  o  col·laborem  en  organitzar  els 
esdeveniments allà on creiem que pot haver-hi concurrència de gent, com és la Plaça 
Sant Jaume, com pot ser la Plaça Mediterrani, la Plaça Luis del Olmo en el seu moment, 
o l’Avinguda Sant Jordi o la Plaça dels Pins o la Plaça de la Sardana, evidentment.”

Pren la paraula el Sr. Luna (PP-UPR):

“No és per crear polèmica, simplement, ho porto per si s’havia posat en dubte. Però ho 
fem general o no ho fem general, perquè això queda molt clar, després em sorprèn molt 
la  Sra.  Mondéjar  que diu...  no,  no,  l’ajuntament  no,  però  aquí  posa  ajuntament,  i  si, 
realment han utilitzat el nom de l’ajuntament. 

Queda molt clar aquí el que nosaltres dèiem, podia posar Plaça del Mediterrani, podia 
posar tal altra cosa, el que dèiem era que per quin motiu en un establiment privat se li  
dóna publicitat i l’ajuntament surt com a organitzador? Si vostès no ho han fet, qui ho ha 
fet? Perquè, han utilitzat el seu nom. Res més.”

Pren la paraula el Sr. Pere Virgili (CiU): 

“Molt bé, moltes gràcies, però estava contestada o corroborada ara en aquest moment.”

Sé, que hi havia una pregunta més, respecte al recollida de brossa, però crec que va 
quedar contestada, que ens vàrem reunir i li vaig entregar tota la documentació del tema 
de quin futur teníem amb la recollida de brossa. Gràcies.”

Continua amb les respostes el Sr. Frederic Royuela (CiU):

“Per  part  del  PSC-CP,  se’ns  feia  referència  pel  tema de l'enllumenat.  Es  posava de 
manifest que es trobava a faltar una mica un pla de manteniment perquè hi havia fanals 
que estaven, doncs, que havien caigut, i alguna situació de què havien caigut algun fanal 
damunt d’algun cotxe, i se’ns demanava si hi havia algun pla o estàvem esperant aquesta 
empresa que està fent una auditoria lumínica al respecte.

Bé, ja està en marxa aquesta auditoria com es manifestava, altra cosa es l’objectiu, que 
és adaptar el nostre sistema lumínic, adaptar-lo dic, a la normativa sobre la sostenibilitat  
energètica, però entenc que no és aquest el tema que se’ns estava preguntant. 

El pla de manteniment el tenim, evidentment, sobretot, com tot el que és el material o el 
mobiliari urbà municipal i el que anem fent és reposar-lo. Aquesta empresa el que tenim 
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previst és aquestes famoses esses i estem esperant poguer canviar i modernitzar, com 
he dit abans, tot el sistema lumínic i que això no ens costi diners, sinó que es financi amb 
l’estalvi  que  s’aconsegueixi  amb  el  consum,  amb  aquesta  fórmula  que  fan  aquestes 
empreses de cobrar-te sobre la facturació. 

La resta ens depèn en totes aquelles zones que hem de mantenir, hem d’anar enviant a 
la brigada i tots els recursos que es facin falta sobre tot allò que anem trobant o que ens 
van notificant que està malament.

Una altra pregunta era sobre la carretera de la Diputació, se’ns feia una consideració 
sobre el fet que estava previst arranjar la vorera de la carretera famosa, pel tema de la 
connexió amb la parada de la Plana, sembla que finalment la Diputació esta disposada i 
farà  “l’arreglo”  de  la  vorera  per  fer-la  més  transitable.  Se’ns  preguntava  si  es  podia 
aprofitar per fer els accessos o millorar els accessos que hi ha en Merymar i a Les Torres.

Nosaltres compartim el criteri de què aquests accessos a Merymar i a Les Torres no són 
el que haurien de ser, podrien ser molt millors, però ara per ara, la prioritat que tenim, és 
l’arranjament de la vorera quedi garantit. 

No volem que per introduir un element nou en aquestes modificacions perdem o serveixi 
una mica d’excusa a la Diputació per no efectuar l’obra. Per tant, difícilment crec que 
podrem  compatibilitzar  les  dues  obres,  el  que  si  farem,  és  que  quant  tinguem  una 
assegurada, passar a la següent sol·licitud, que seria, que aquests accessos a Merymar i 
Les Torres, doncs es modernitzin i s’adeqüin a la nova situació. 

El que no volem és donar excuses a la Diputació perquè diguin de canviar el projecte i  
anem endarrerint les obres.  Anem al primer, cacem aquest pardal i després dispararem 
al següent, aquest és el nostre criteri.”

Crec que no tenia cap més pregunta.

Acabat el torn de respostes a les qüestions formulades en l’anterior sessió plenària, el Sr. 
Alcalde dóna la paraula als diferents portaveus dels grups municipals per tal que formulin, 
si s’escau, precs i preguntes a l’equip de govern.

Pren la paraula la Sra. Encarna Ramírez (ICV-EUiA-E):

“Sí, solo una pregunta. Pienso que es rápida de contestar. En el ayuntamiento hay más 
de 50 trabajadores en la plantilla y de acuerdo con la ley, nos corresponde un 2%  de los 
puestos de trabajo  que estén ocupados,  con personas discapacitadas,  pienso que lo 
cumplimos, está un compañero jardinero y una persona que estaba en la biblioteca, digo 
estaba, porque no sé si ya está jubilada o si se ha puesto a alguien en su lugar.

Si esta persona que ahora está jubilada, se ha puesto a alguien más con esas mismas 
características, y si no es así pues que se haga. Gracias.” 
 
Pren la paraula el Sr. Rafa Luna (PP-UPR):

“No faré cap pregunta ni cap prec. Lo único que deseamos desde grupo municipal del 
PP-UPR,  es una Feliz Navidad, un Feliz Año Nuevo 2017 y aprovecho para todos los 
oyentes que están escuchando este pleno transmitirles nuestras felicitaciones”
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Pren la paraula la Sra. Encarna Ramírez (ICV-EUiA-E):

“Yo  también  quería  decir,  desearles  buenas  Fiestas  a  los  vecinos  del  pueblo,  pero 
pensaba que era el alcalde que lo diría en nombre de todos, por eso me he reservado.  
Evidentemente, felicitar a todo el pueblo de Roda y a todo el mundo. Buenas Fiestas y 
ojalá el año que viene sea el año de verdad de la solidaridad y de la paz.”

Pren la paraula el Sr. Benedicto (PSC-CPR):

“Feliz Navidad Sr.  Alcalde y Feliz Navidad y próspero año Nuevo,  también extensible 
evidentemente a todos los miembros de la corporación, trabajadores del ayuntamiento y 
vecinos y vecinas de Roda de Berà. Feliz Navidad y próspero año nuevo 2017.

Solamente una pregunta, y se refiere a los contratos públicos de la poda. ¿Qué criterios 
se siguen en cuanto a la sectorización y a la distribución en el tiempo de estos contratos?

Luego un ruego en general. Cuando hay una entidad, comerció o un restaurador que 
justamente  lo  que  hace  es  a  su  cargo,  publicitar  un  evento  festivo  que  organiza  el 
ayuntamiento y lo hace a su cargo, pues lo que tenemos es que darles las gracias y no 
ponerle piedras en el camino. Muchas gracias.” 

Pren la paraula el Sr. Pere Virgili (CiU):

“Només un aclariment Sr. Benedicto, si us plau, respecte al contracte de poda. Recollida 
o execució de la poda?”

Consta el Sr. Benedicto (PSC-CPR):

“Les dues coses.” 

Pren la paraula el Sr. Bernal (C’s):

“Nosaltres teníem un prec. Farem el prec i després la felicitació corresponent com han fet 
tots. Esperàvem que l’alcalde ens donés la paraula en acabar com hauria de ser. 

Un  prec  a  l’equip  de  govern,  als  companys  de  l’oposició,  funcionaris  i  treballadors 
d’aquest ajuntament,  als veïns i  veïnes de Roda de Berà. Gaudiu d’aquestes festes i 
felicitar  en  nom  del  grup  municipal  de  C’s.  Tingueu  bones  festes,  pròsper  any  nou, 
entrada d’any i que esperem que de mica en mica tothom vagi millorant, l’economia, la 
salut però sobretot, sobretot, sobretot, la salut. Us desitjo a tots molta i moltíssima salut. 
Moltes gràcies.”

Pren la paraula el Sr. Pere Virgili (CiU): 

“Tancaré el Plenari d’avui, evidentment, no només en nom de l’equip de govern, sinó que 
evidentment  en nom de tot  el  consistori.  Desitjar  a tots els rodencs i  rodenques que 
passeu  unes  bones  Festes  de  Nadal,  que  aquells  que  tingueu  canalla  petita,  que 
desfruiteu,  que  aprofiteu  per  jugar  amb  la  canalla.  Aquells  que  tinguin  adolescents, 
aprofiteu per intentar entendre’ls, aquells que tenim gent gran a casa, seure una estona a 
escoltar  batalletes,  penseu  que  algun  dia  nosaltres  serem grans  i  igual  que  ara  els 
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nostres pares o avis ens expliquen batalletes,  amb molts casos de la Guerra Civil,  o 
d’altres, és igual, per dir alguna cosa més jovial, de l'arribada dels primers turistes a la 
costa, que nosaltres ho explicarem d’aquí uns quants anys, doncs la nostra, com vam ser 
capaços d’estar jugant a la “champions league” de l’economia mundial, a ser un país amb 
molta necessitat. Res més que això, intenteu gaudir.”

Un prec també com tots els grups. Preguem, que gaudiu tots de tot allò que pugueu. 
Gràcies a tots i fins a l’any que ve.”  

I no havent-hi més assumptes que tractar, el Sr. Alcalde aixeca la sessió essent les vint 
hores i quaranta-quatre minuts, de la qual s’estén la present acta.

Roda de Berà, signat electrònicament al marge amb el vist i plau de l’Alcalde.
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